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Dużo nie zrobię, bo 
swoje lata mam -miał 
powiedzieć burmistrz 
Karolczuk
Społecznicy -Jaworski i 
Grondys- twierdzą, że Karolczuk 
niczego nie obiecywał i słowa 
dotrzymał.

Koalicja wyborcza, 
czyli wielka awantura
W tym odcinku opowieści 
o Mironie poznajemy kulisy 
polityki w naszym mieście.

Echa programu 
Elżbiety Jaworowicz

Program “Sprawa dla reportera” 
uwidocznił olbrzymie 
zaniedbania burmistrza w 
zakresie dbałości o majątek 
miasta. 
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Lokalnie, rzetelnie, z pasją

Nadchodzące miesiące w Augustowie 
zapowiadają się arcyciekawie. 
Niebawem rozpocznie się kampania 
wyborcza przed wyborami 
samorządowymi. Oficjalne działania 
kampanijne zgodnie z prawem można 
inaugurować po zatwierdzeniu 
terminu wyborów, lecz nie wszyscy 
kandydaci stosują się do tych 
przepisów. Burmistrz Mirosław 
Karolczuk od dawna prowadzi agitację 
na łamach urzędowego informatora 
wydawanego za publiczne pieniądze.

Paździerzowe sukcesy Karolczuka
Z czasopisma burmistrza i miejskiego 

Facebooka wyłania się obraz 
Augustowa jako miasta mlekiem i 
miodem płynącego. Karolczuk, jego 
zastępcy oraz radni ugrupowania 
Nasze Miasto mówią o historycznych 
budżetach, epokowych inwestycjach 
i rozwoju, o potężnym wodospadzie 
postępu, nieustannie rozlewających 
swe wody innowacjach, zmieniających 
jałowe tereny stagnacji w żyzne grunty 
przyszłości. To samo słyszeliśmy 
przed rokiem i dwa lata temu. 
Obraz turystycznego Augustowa z 
sezonu letniego ze zrujnowanymi 
pomostami z płytami paździerzowymi 
i rozkopanymi bulwarami pokazuje 

prawdę o kończących się rządach.
Król okazał się nagi. Analizując 
wydarzenia z 2023 roku można mówić 
wręcz o paśmie porażek urzędującego 
burmistrza i próbie zaklinania 
rzeczywistości przez obóz władzy. 
Wydaje się, że nadszedł schyłek 
nieudolnych rządów Karolczuka. 
Przed nowym burmistrzem co 
najmniej dwa kluczowe zadania. 
Pierwsze to skierowanie Augustowa na 
ścieżkę rozwoju, a drugie to niezbędne 
w tym wypadku rozliczenia. Pracy mu 
nie zabraknie.

Krzysztof Przekop

Zmierzch burmistrza Zmierzch burmistrza 
KarolczukaKarolczuka

ROZPOCZĄŁ SIĘ ROK 2024. OD KILKU LAT NASZĄ TRADYCJĄ JEST PODSUMOWANIE NAJISTOTNIEJSZYCH 
WYDARZEŃ MINIONEGO ROKU W MIEŚCIE. WBREW PROPAGANDOWEJ NARRACJI BURMISTRZA 

KAROLCZUKA I UGRUPOWANIA NASZE MIASTO, BYŁ TO ROK WIELU PORAŻEK, SKANDALI I 
ZMARNOWANYCH SZANS. OBSERWUJEMY ZMIERZCH BURMISTRZA I JEGO POLITYCZNYCH STRONNIKÓW.

Schyłek nieudolnych Schyłek nieudolnych 
rządów rządów 
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Cała ekipa okupowała gabinet 
Sławojka. U Mirona nie zmieściliby 
się wszyscy, a Dobowski upierał się, 
aby stawili się w komplecie. Gabinet 
Mirona był znacznie mniejszy i miał 
jedynie podręczny barek oraz niewielki 
zapas cygar, a spotkanie miało być 
liczne i długie. Sławojek rozglądał 
się ze skrzywioną miną. Nie lubił, jak 
nachodzili go w gabinecie. Kiedyś, 
zanim kupił za miejski grosz barek do 
gabinetu Mirona, spotkania odbywały 
się tutaj, ale to dawna historia. Dzisiaj 
musiał patrzeć, jak znikają z JEGO 
barku kolejne drogie flaszki, jak z 
dymem idą JEGO kubańskie cygara.
A kogóż tu nie było. I Czerniawska, 
i  Mroszkowska, Krewetkowska i 
Alka Wolska. Na fotelu za biurkiem 
Sławojka rozpierał się Dobowski, obok 
sterczał Działkowicz, wokół krążył 
Felek Skonopi, denerwując wszystkich 
zebranych. Była też Babkowska i 
sam Babkowski. Było jeszcze kilka 
pomniejszych person, ale Sławojek 
nie pamiętał ich nazwisk. W kącie stał 
Miron.
-Siądźże Felek! -podniesionym głosem 
rozkazał Dobowski.
Felek Skonopi rozejrzał się za wolnym 
miejscem. 
-Tak jest, wodzu! -przycupnął pomiędzy 
Babkowską a Babkowskim. Babkowska 
odsunęła się z nieukrywaną niechęcią.
-Rozkazałem wam tu przyjść, poleciłem 

się zebrać, bo jest ważna rzecz do 
załatwienia. Niedługo wybory i muszę 
zakomunikować wam kilka moich 
decyzji.
-Jak to niedługo? -zaniepokoił się 
Działkowicz. -Do wyborów jeszcze dwa 
lub trzy lata.
-Raczej dwa lub trzy miesiące -z 
krzywym uśmiechem odezwał się sam 
Babkowski.
-O kurna, nie wiedziałem.
-Zebrałem was tutaj, bo dobrze nam 
było ze sobą -Dobowski zdjął buty 
z biurka. -Wspólne imprezy, dobre 
alkohole, cygara, czasami coś do 
nosa. To był dobry czas. Pamiętamy 
przeloty helikopterem na morza 
południowe, rejsy służbowym jachtem. 
Nie zapominamy o interesach z naszym 
miastem, o kasie która szerokim 
strumieniem płynęła do naszych 
kieszeni.
-Naszych? -Działkowicz po raz drugi 
okazał zdumienie.
Dobowski nie zauważył pytania.
-Pamiętamy dobrą wódeczkę, kawiorek, 
słodzony szampan, złotego orła dla 
Alki Wolskiej, wysokie pensje Sławojka 
i Felka Skonopi. Wszystko to nasze 
wspólne osiągnięcia, nasze sukcesy, 
nasz cel i nasze źródło satysfakcji. Nie 
możemy tego oddać jakiejś opozycji, 
która zamierza wygrać wybory. Poza 
tym przebąkują coś, że będą nas 
rozliczać, że będą sprawdzać przelewy, 

zakupy, wydatki reprezentacyjne, 
odbiorą nam kontrakty i pensje. Sami 
rozumiecie, że to niedopuszczalne.
-To co mamy robić? -Mroszkowska 
miała przerażoną winę.
-Po pierwsze się nie martwić. Po drugie 
wsłuchać się w plan. Mów Felek.
-Plan jest taki, że teraz musimy się 
mocno pokłócić.
-Co ty Felek pierdolisz -Sławojek nie 
wytrzymał swoim zwyczajem.
-Bez swawoli słownych, proszę 
-Dobowski poczuł się w obowiązku 
zainterweniować. -Tyle razy cię nagrali, 
tyle razy opisali twoje wulgaryzmy, tyle 
razy pracownicy się skarżyli, a ty dalej 
swoje. Kontynuuj, Felek, a ty Sławojek 
nalej whisky i podaj mi cygaro.
-Od wielu lat tworzymy koalicję 
prawaków z lewakami. Współpraca 
układa się wzorowo. Jednak moje 
badania w internecie każą zauważyć, 
że nasi wyborcy nie lubią się za bardzo. 
Wasi nie lubią naszych, a nasi waszych 
-Felek wskazał raz na jedną, raz na 
drugą część sali. Musimy się znielubić 
na czas wyborów, żeby dopasować 
się do wyborców. Wy weźmiecie głosy 
prawaków, my swoje, lewaków, a po 
wyborach zmontujemy nową koalicję z 
Mironem na czele. 
-Zaraz, zaraz -Babkowski nie wydawał 
się zbyt zadowolony. -Tym razem 
na czele powinien być ktoś od nas. 
Mamy nawet dobrego kandydata. Jego 
powinniście popierać. 
-Wasz kandydat nigdy jeszcze nie 
wszedł do drugiej tury, to jak mamy go 
popierać?
-Tym razem wejdzie. Jest dobry. Nie 
będziemy popierać waszego debila od 
pasjansów!
-O, o, o to chodzi -Felek wydawał się 
zadowolony. -Tak to musi wyglądać. 
Kłócimy się, spieramy, rzucamy się 
sobie do gardeł. Miron pozwalnia nawet 
wasze rodziny, wszystkich pociotków, 
że niby likwidujemy nepotyzm. Okres 
wypowiedzenia będzie po wyborach. 
Dostaną dodatkowe urlopy, sowite 
odprawy, będą mieli czas na kampanię. 
Ty Babkowski i twoi towarzysze 
będziecie pluli na Mirona, na mnie, 
na Dobowskiego, my będziemy 
pluli na was. Nikomu do głowy nie 
przyjdzie, że cały czas mamy koalicję, 
że wszystko dogadane. Miron zapłaci 
za nasze i wasze banery, ulotki, klipy, 
kamery, grafiki, drony i co tam będzie 
potrzebne. Babkowski weźmie głosy 
prawicy, my lewicy i mamy komplet.
-A co jak się nie uda, jak zabraknie 

Koalicja wyborcza, 
czyli wielka awantura

trochę głosów? -zaniepokoiła się 
Czerniawska.  
-Mam na boku taką zapasówkę 
-Dobowski poruszył się na fotelu 
Sławojka - Taką nową partię, 
jednoosobową wprawdzie, ale damy 
im na listę paru naszych wiernych 
towarzyszy, trochę głosów zbiorą. 
Dostaną premię za nowość od lewaków. 
Babkowski musi zmontować coś na 
prawej flance. Tam jest partyjka od 
tego posła z gaśnicą. Oni u nas w ogóle 
nie mają członków. Trzeba im pomóc, 
pozwólmy się wykazać nowym siłom 
politycznym. Pod naszą kontrolą 
oczywiście. Nowi naprzód !!!
-Macie tutaj scenariusz, jak będziemy 
się kłócić -Felek Skonopi położył przed 
każdym gruby segregator. -Macie tu 
dni, godziny, co macie mówić i pisać 
w internetach, żeby wyglądało, że się 
podgryzamy.
-Napierdalamy znaczy? -Sławojek 
znowu nie wytrzymał. 
Miron po cichu wymknął się do 
swojego gabinetu układać pasjansa. 

Krzysztof Przekop

Przedstawione sytuacje i postacie są 
wytworem wyobraźni autora, kreacją 
artystyczną, choć autor inspiruje 
się obserwacjami sytuacji i postaci 
prawdziwych. Autor nie ponosi 
odpowiedzialności za jakiekolwiek 
skojarzenia.

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

DZIENNIKARZE
“Przeglądu Powiatowego”
są stale do Państwa dyspozycji

Bartosz Lipiński
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Beata Perzanowska
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny
tel. 607446200
krzysztof.przekop@powiatowy.eu 

PRENUMERATA:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Gdy ważne jest, co lokalnePRZEGLĄD POWIATOWY
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Za nami emisja długo oczekiwanego 
programu „Sprawa dla reportera” 
z Augustowa. Po obejrzeniu całego 
materiału można dojść do wniosku, 
że nie przyniesie żadnego przełomu 
w dramacie pogorzelców z ulicy 
Zarzecze. Rację za to mieli ci, 
którzy spodziewali się po reportażu 
elementów show. 

O refleksje dotyczące programu 
zapytaliśmy uczestników nagrania 
na Zarzeczu i w studiu TVP, radnego 
Marcina Kleczkowskiego i działacza 
społecznego Mariana Dyczewskiego.
-W pierwszej części programu 
przedstawiono reportaż, który bardzo 
wyraźnie pokazał bezduszne i pełne 
niezrozumienia podejście władz 
miejskich do ludzkiej tragedii -mówi 
Kleczkowski. -Ten reportaż uwidocznił 
również olbrzymie zaniedbania 
burmistrza w zakresie dbałości o 
majątek miasta. Mieszkań pozbawieni 
zostali mieszkańcy, od dziesiątek lat 
dbający o piękny budynek w dzielnicy 
willowej. Burmistrz pozostawił bez 
naprawy dom warty miliony złotych, 
narażając go na zniszczenie, może 
kolejne podpalenie i przeistoczenie w 
ruinę.

Układ polityczno-towarzysko-
biznesowy?
Podczas programu radny Kleczkowski 
pokazał fotografie ze wspólnych 
wczasów burmistrza Karolczuka 
oraz przedsiębiorcy posiadającego 
działkę w sąsiedztwie nadpalonego 
budynku. Biznesmen związany jest 
blisko z ugrupowaniem Nasze Miasto. 
Jego żona, Sylwia Bielawska, jest 
radną tego ugrupowania. Kleczkowski 
przypuszcza, że są plany budowy w 

Zlata Rusinowicz 
z augustowskiego 
klubu karate 
zdobyła brąz 
Zlata Rusinowicz z Augustowskiego 
Klubu Karate Kyokushin podczas 
Mistrzostw Europy i Pucharu 
Europy w Budapeszcie, które 
odbyły się w grudniu zeszłego 
roku, zdobyła brązowy medal w 
kategorii kadet. 

W tym wydarzeniu wzięło udział 
700 zawodników z 20 krajów Europy. 
Zlata Rusinowicz z Augustowskiego 
Klubu Karate Kyokushin zdobyła 
brązowy medal w kategorii kadet 
10-11 lat powyżej 40 kg. Jest to 
największe jak dotąd osiągnięcie 
Zlaty. Sensei Waldemar Matyka, 
prowadzący augustowski klub, 
kieruje ogromne podziękowania do 
rodziców zawodniczki za opiekę 
podczas zawodów oraz osobiste 
zaangażowanie. Dziękuje także 
wszystkim, którzy wspierali działania 
klubu, mianowicie Urzędowi Miasta 
Augustów, firmie Balt Yacht, Bankowi 
Spółdzielczemu Augustów oraz 
Podlaskiej Federacji Sportu. 

Beata Perzanowska 

POMÓWIŁA 
POLICJANTKĘ, A 
TERAZ PUBLICZNIE 
PRZEPROSIŁA 
Mieszkanka Sejn na jednym 
z portali społecznościowych 
pisała obraźliwe komentarze 
i rozpowszechniała 
nieprawdziwe informacje na 
temat augustowskiej policjantki. 
Teraz zgodnie z wyrokiem sądu 
publicznie przeprasza. 
Od września 2023 roku ruszył 
kolejny sezon serialu „Policjanci 
z sąsiedztwa”. Cieszy się on 
dużą oglądalnością na antenie 
Telewizji WP. Do znanych par z 
wcześniejszych edycji dołączyli 
również funkcjonariusze z 
Komendy Powiatowej Policji w 
Augustowie. Wśród nich znalazła 
się także policjantka z Augustowa 
sierżant sztabowy Edyta Wiżlańska. 
Przed premierą sezonu w lokalnych 
mediach społecznościowych 
znalazły się artykuły na temat 
policyjnego duetu z Augustowa. 
Mieszkanka Sejn opublikowała 
pod jednym z postów obraźliwe 
komentarze na temat policjantki, 
rozpowszechniając jednocześnie 
nieprawdziwe informacje. 
Sprawa swój finał znalazła w 
sejneńskim sądzie. Zgodnie z 
wyrokiem kobieta, która pomówiła 
policjantkę, została uznana za 
winną i musiała przeprosić 
publikując oświadczenie.  

KPP Augustów 

tym miejscu hotelu. Mówi o układzie.
-W drugiej części programu 
przedstawiono dyskusję w studiu. 
Znamienne jest to, iż za gładkimi 
słówkami pana Filipa Chodkiewicza 
wybrzmiały trzy bardzo istotne 
rzeczy. Pan Chodkiewicz nie widzi 
nic zdrożnego w tym, że burmistrz 
spędza wakacje z radnymi mającymi 
interes w tym, by miasto podejmowało 
korzystne dla nich decyzje. Zastępca 
burmistrza potwierdził, że budynek 
uległ tylko częściowemu zniszczeniu 
i wystarczyłaby naprawa elementów 
za kilkaset tysięcy złotych -relacjonuje 
radny opozycyjny. -Trzecia ważna 
kwestia dotyczy odszkodowania. Pan 
Chodkiewicz przyznał, że istnieje 
wycena ubezpieczyciela, pozwalająca 
na naprawę tego budynku. Jednak 

Echa programu 
Elżbiety Jaworowicz

Pan Chodkiewicz nie 
widzi nic zdrożnego 
w tym, że burmistrz 
spędza wakacje z 
radnymi mającymi 
interes w tym, by 
miasto podejmowało 
korzystne dla nich 
decyzje.

Ten reportaż uwidocznił 
również olbrzymie 
zaniedbania burmistrza 
w zakresie dbałości 
o majątek miasta. 
Mieszkań pozbawieni 
zostali mieszkańcy, od 
dziesiątek lat dbający 
o piękny budynek w 
dzielnicy willowej. 
Burmistrz pozostawił 
bez naprawy dom 
warty miliony złotych, 
narażając go na 
zniszczenie, może 
kolejne podpalenie i 
przeistoczenie w ruinę.

doprecyzował, że jest to oszustwo 
ubezpieczyciela i zaniżenie kwoty 
odszkodowania.
-Deklaruję, że wystarczy nam 
determinacji, żeby tę sprawę 
doprowadzić do finału. Musi zostać 
wykonana nowa, właściwa ekspertyza 
bez niepotrzebnych elementów, jak 
parkingi -podkreśla radny Kleczkowski.

Całe nagranie było zdecydowanie 
dłuższe
Po niedawnej emisji programu 
rozczarowany jest Marian Dyczewski. 
Społecznik informuje, że nagranie 
było o wiele dłuższe i pokazano tylko 
niewielkie fragmenty, pominięto 
niektóre wątki. Prezes Towarzystwa 
Miłośników Ziemi Augustowskiej uważa 
wręcz, że doszło do manipulacji.
-Materiał pokazany widzom zawierał 
kilka mało istotnych aspektów, a nie 
wyemitowano kilku ważnych kwestii. 
Odsłuchaliśmy w Warszawie bardzo 
ciekawą rozmowę pani Jaworowicz 
ze strażą pożarną. Nie puszczono jej 
widzom i nie uwzględniono wielu 
wypowiedzi mieszkańców będących 
w studiu. Sednem historii jest to, że 
włodarze miasta, powiatu, prokurator i 
wojewoda umyli ręce. Sprawa powinna 
być ponownie rozpatrzona. Największy 
żal mam do prokuratora i wojewody, 
którzy nie zrobili nic, choć dostali 
pisma od mieszkańców i TMZA -uważa 
Dyczewski.

Bartosz Lipiński
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Po emisji „Sprawy dla reportera” 
z Augustowa w sieci rozgorzała 
dyskusja. Komentarze pojawiały 
się nie tylko na naszym portalu 
dziennikpowiatowy.pl, ale również w 
mediach społecznościowych. 

Obraźliwy komentarz 
Dobkowskiego
Na portalu Facebook jeden z 
internautów wymienił w poście 
augustowskich radnych Marcina 
Kleczkowskiego i Tomasza Miklasa, 
a także społecznika Mariana 
Dyczewskiego. Post doczekał się 
reakcji szefa Naszego Miasta.
„trzy najgorsze augustowskie 
mendy próbują zaistnieć w mediach 

ogólnopolskich !” -napisał Tomasz 
Dobkowski.
Słowa Dobkowskiego to chamstwo 
w czystej postaci. Nie można przejść 
obok nich obojętnie, gdyż ich autor nie 
jest zwykłym frustratem. Jest to szef 
formacji politycznej, z której pochodzi 
burmistrz Karolczuk. Dobkowski 
bywa nazywany „nadburmistrzem” 
i osobą, która sprawuje faktyczne 
rządy w Augustowie. Przez lata 
zasiadał w radzie miejskiej i w tym 
czasie prowadził nielegalne interesy 
korzystając z mienia gminy. Decyzja 
sądu pozbawiła go mandatu.

Nie był to pierwszy popis 
grubiaństwa

Sądy nie były łaskawe dla 
Dobkowskiego nie tylko w tej sprawie. 
Kilka lat temu prawomocnie przegrał 
proces z Marianem Dyczewskim, który 
zarzucił mu prywatę w forsowaniu 
przebiegu nowej obwodnicy 
Augustowa. Dyczewski opisywał 
wówczas, że chciał zawrzeć ugodę, 
jednak Dobkowski był niewzruszony 
i nie chciał się pojednać. Podczas 
jednego ze spotkań miał rzucić w 
Dyczewskiego papierami, kiedy nie 
podobała mu się treść napisanego 
przez mieszkańca listu.
Później Dobkowski ponownie atakował 
Dyczewskiego. Jeszcze będąc 
radnym dyskryminował mieszkańca 
na publicznych obradach, gdy 
niekulturalnie nawiązywał do jego 
sędziwego wieku.
Lider ugrupowania Nasze Miasto 
był też już wcześniej ordynarny 
wobec Kleczkowskiego. Na jednej z 
sesji mówił wprost do mikrofonu, że 
dostrzegł w oczach swojego oponenta 
„psychozę”.
Dobkowski przegrał też sprawę z 
redaktorem naczelnym „Przeglądu 
Powiatowego”, Krzysztofem 
Przekopem. Poszło o sformułowanie 
redaktora, że Dobkowski hamuje 
rozwój Augustowa. Sąd uznał, że 
redaktor Przekop miał rację.

Czy Nasze Miasto odetnie się od 
szefa?
O niedawnym wpisie Dobkowskiego 
rozmawialiśmy z dwójką obrażonych 
przez niego postaci.
-Komentarz pana Dobkowskiego na 
Facebooku świadczy o nim samym 
-twierdzi Kleczkowski.
-Jestem zbulwersowany słowami 
pana Dobkowskiego. Dziwię się, że 
dotychczasowe porażki sądowe 
niczego go nie nauczyły i nie nabrał 
pokory. Cieszę się, że nie jest już 
radnym i nie kala rady miejskiej swoim 
zachowaniem. Dobkowski obraża 
ludzi, którzy bronią poszkodowanych 
mieszkańców. Uważam, że 
augustowianie wyciągną z tego 
należyte wnioski -mówi Dyczewski.

Krzysztof Przekop

Prostacki komentarz

W Bazylice liczba 
niedzielnych mszy została 
zmniejszona

TOMASZ DOBKOWSKI NIE DAJE O SOBIE ZAPOMNIEĆ. MIMO 
POZBAWIENIA GO MANDATU RADNEGO W 2023 ROKU ZA KORUPCYJNY 
HANDEL PALIWEM Z MIASTEM, SZEF UGRUPOWANIA NASZE MIASTO 

NIE PRZESTAJE OBRAŻAĆ OPONENTÓW. JEGO NIEDAWNY WPIS 
W MEDIACH SPOŁECZNOŚCIOWYCH MOŻNA BYŁOBY SKWITOWAĆ 

MILCZENIEM I ZŁOŻYĆ NA KARB FRUSTRACJI LUB PRZEDAWKOWANIA 
SUBSTANCJI PSYCHOAKTYWNYCH.

W Bazylice Najświętszego Serca 
Jezusowego w Augustowie liczba 
niedzielnych mszy zmniejszyła się. 
Od 1 stycznia 2024 r. nie ma już 
mszy o godzinie 9:15 oraz 15:30. 

O powód wykreślenia z listy tych 
mszy zapytaliśmy ks. kan. Wojciecha 
Jabłońskiego, proboszcza parafii.
-Zmienił się porządek mszy w 
naszej parafii.  Jest to związane z 
coraz mniejszą liczbą wiernych w 
kościele, a także księży w diecezji 
-stwierdza proboszcz. -Mam nadzieję, 
że brak tych dwóch mszy nie będzie 

dla parafian żadną przeszkodą. 
W niedzielę w naszym kościele 
odprawiamy aż pięć mszy, a miejsca 
dla wiernych jest bardzo dużo. 
Zamówiłem też dodatkowe krzesła.
Ks. Jabłoński podkreślił, że w 
godzinach przedpołudniowych, od 
2024 roku, odprawiane są cztery msze 
o godzinie 6:00, 8:00, 10:00 -która jest 
mszą z udziałem dzieci, oraz o 12:00. 
W godzinach wieczornych, o godzinie 
18:00, jest msza dla młodzieży, na 
której  też gra zespół młodzieżowy.

Zuzanna Hanysz

Od 2024 roku odprawiane 
są msze o godzinie 6:00, 
8:00, 10:00 -która jest 
mszą z udziałem dzieci, 
oraz o 12:00 i 18.00. 

JACEK BRZOZOWSKI 
NOWYM 
WOJEWODĄ 
WOJEWÓDZTWA 
PODLASKIEGO
Zmiany urzędów po ostatnich 
wyborach nie dotyczą tylko 
szczebla krajowego. Zachodzą 
także zmiany na poziomie 
wojewódzkim. Po 8 latach 
Bohdan Paszkowski został 
odwołany z urzędu wojewody 
podlaskiego. Decyzja o 
nowym wojewodzie nastąpiła 
praktycznie natychmiast. 
Paszkowskiego zastąpił Jacek 
Brzozowski.
Bohdan Paszkowski sprawował 
urząd wojewody podlaskiego 
od 2015 roku. Pod koniec 
2023 roku został on odwołany 
z tej funkcji. Była to jedna z 
najdłuższych kadencji wojewody 
w województwie podlaskim, 
trwająca ponad 8 lat. Nowym 
wojewodą został Jacek Brzozowski 
-wykładowca akademicki, 
pracujący na Wydziale Stosunków 
Międzynarodowych Uniwersytetu 
w Białymstoku. Dotychczas pełnił 
funkcję dyrektora Departamentu 
Prezydenta Miasta Białegostoku. 

Zuzanna Hanysz
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Ulicami Ulicami 
Augustowa Augustowa 
przeszedł przeszedł 

Orszak Trzech Orszak Trzech 
KróliKróli

6 STYCZNIA OBCHODZILIŚMY UROCZYSTOŚĆ OBJAWIENIA PAŃSKIEGO, 6 STYCZNIA OBCHODZILIŚMY UROCZYSTOŚĆ OBJAWIENIA PAŃSKIEGO, 
ZNANĄ W NASZEJ TRADYCJI JAKO ŚWIĘTO TRZECH KRÓLI. W CAŁEJ ZNANĄ W NASZEJ TRADYCJI JAKO ŚWIĘTO TRZECH KRÓLI. W CAŁEJ 

POLSCE ODBYŁY SIĘ TRADYCYJNE ORSZAKI. PODOBNIE BYŁO RÓWNIEŻ W POLSCE ODBYŁY SIĘ TRADYCYJNE ORSZAKI. PODOBNIE BYŁO RÓWNIEŻ W 
AUGUSTOWIE. ORSZAK WYMASZEROWAŁ SPOD KOŚCIOŁA ŚWIĘTEJ RODZINY AUGUSTOWIE. ORSZAK WYMASZEROWAŁ SPOD KOŚCIOŁA ŚWIĘTEJ RODZINY 

I PRZESZEDŁ ULICAMI MIASTA ZMIERZAJĄC DO BAZYLIKI MNIEJSZEJ PW. I PRZESZEDŁ ULICAMI MIASTA ZMIERZAJĄC DO BAZYLIKI MNIEJSZEJ PW. 
NAJŚWIĘTSZEGO SERCA JEZUSOWEGO. UCZESTNICY PRZEMARSZU MIELI NA NAJŚWIĘTSZEGO SERCA JEZUSOWEGO. UCZESTNICY PRZEMARSZU MIELI NA 
GŁOWACH KORONY, SYMBOLIZUJĄCE BIBLIJNYCH MĘDRCÓW ZE WSCHODU.GŁOWACH KORONY, SYMBOLIZUJĄCE BIBLIJNYCH MĘDRCÓW ZE WSCHODU.

„Nic monarchów nie odstrasza, do Betlejem spieszą. Gwiazda zbawcę im „Nic monarchów nie odstrasza, do Betlejem spieszą. Gwiazda zbawcę im 
ogłasza, nadzieją się cieszą” -to fragment znanej polskiej kolędy nawiązującej do ogłasza, nadzieją się cieszą” -to fragment znanej polskiej kolędy nawiązującej do 
testamentalnych Trzech Króli, przybyłych pokłonić się Jezusowi. Jest to również testamentalnych Trzech Króli, przybyłych pokłonić się Jezusowi. Jest to również 
pieśń, która rozpoczęła tegoroczny orszak w Augustowie, zainagurowany tym pieśń, która rozpoczęła tegoroczny orszak w Augustowie, zainagurowany tym 
razem przy kościele w dzielnicy Wypusty. Mimo typowej dla tej pory roku aury, razem przy kościele w dzielnicy Wypusty. Mimo typowej dla tej pory roku aury, 
czyli odczuwalnego chłodu i wiatru, frekwencja była wysoka.czyli odczuwalnego chłodu i wiatru, frekwencja była wysoka.
Sporą atrakcją, szczególnie dla najmłodszych, byli jeźdźcy konni. Takie uliczne Sporą atrakcją, szczególnie dla najmłodszych, byli jeźdźcy konni. Takie uliczne 
jasełka zostały spopularyzowane w naszym kraju dopiero w XXI wieku, jasełka zostały spopularyzowane w naszym kraju dopiero w XXI wieku, 
lecz zdążyły się już mocno zakorzenić w naszej kulturze i tradycji. Podczas lecz zdążyły się już mocno zakorzenić w naszej kulturze i tradycji. Podczas 
niedawnego święta w augustowskich świątyniach pobłogosławiono kadzidło i niedawnego święta w augustowskich świątyniach pobłogosławiono kadzidło i 
kredę, którą wierni kościoła rzymsko-katolickiego będą mogli oznaczać drzwi kredę, którą wierni kościoła rzymsko-katolickiego będą mogli oznaczać drzwi 
swoich domów.swoich domów.

Orszak świadectwem wiaryOrszak świadectwem wiary
Przed rozpoczęciem przemarszu rozmawialiśmy z Mieczysławem Sobolewskim Przed rozpoczęciem przemarszu rozmawialiśmy z Mieczysławem Sobolewskim 
oraz Leszkiem Płońskim, aktualnym i byłym radnym powiatu augustowskiego. oraz Leszkiem Płońskim, aktualnym i byłym radnym powiatu augustowskiego. 
Obaj panowie od lat biorą aktywny udział w podobnych wydarzeniach, jako Obaj panowie od lat biorą aktywny udział w podobnych wydarzeniach, jako 
Rycerze Zakonu Jana Pawła II. Mówią, że to bardzo ważna część ich życia i Rycerze Zakonu Jana Pawła II. Mówią, że to bardzo ważna część ich życia i 
możliwość zamanifestowania wiary.możliwość zamanifestowania wiary.
-Orszak Trzech Króli jest świadectwem naszej wiary. Każdego roku bierze w -Orszak Trzech Króli jest świadectwem naszej wiary. Każdego roku bierze w 
nim udział Chorągiew Świętego Jana Chrzciciela z Augustowa, podobnie jak nim udział Chorągiew Świętego Jana Chrzciciela z Augustowa, podobnie jak 
podczas uroczystości Bożego Ciała, a także Święta Zmartwychwstania Pańskiego podczas uroczystości Bożego Ciała, a także Święta Zmartwychwstania Pańskiego 
-opowiedział nam Mieczysław Sobolewski.-opowiedział nam Mieczysław Sobolewski.
-Wielu pewnie chciałoby, by osoby wierzące znajdowały się w przedsionku -Wielu pewnie chciałoby, by osoby wierzące znajdowały się w przedsionku 
lub nawie kościoła, a tymczasem maszerujemy ulicami miasta. Nasz barwny lub nawie kościoła, a tymczasem maszerujemy ulicami miasta. Nasz barwny 
orszak w koronach prowadzą Rycerze Zakonu Jana Pawła II. Oddajemy pokłon orszak w koronach prowadzą Rycerze Zakonu Jana Pawła II. Oddajemy pokłon 
narodzonemu Chrystusowi, tak jak uczynili to Trzej Królowie. Płonie ogień naszej narodzonemu Chrystusowi, tak jak uczynili to Trzej Królowie. Płonie ogień naszej 
wiary, żadna gaśnica go nie ugasi -zrelacjonował Leszek Płoński.wiary, żadna gaśnica go nie ugasi -zrelacjonował Leszek Płoński.
Film video i zdjęcia z tegorocznego orszaku można zobaczyć na portalu: Film video i zdjęcia z tegorocznego orszaku można zobaczyć na portalu: 
dziennikpowiatowy.pl.dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz LipińskiBartosz Lipiński
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Uważam, że 90 
procent obietnic 

burmistrza nie 
zostało spełnionych. 

W kampanii 
zapowiadał np. że 
3 procent budżetu 

miasta będzie 
przeznaczane na 

budżet obywatelski 
-twierdził Jaworski.

Miasto się nie 
rozwija. Jest za to 
wiele przekłamań, 
kłamstw i pijaru.

Prezes Stowarzyszenia Inicjatyw 
Społecznych „Integracja” Tadeusz 
Jaworski i lokalny działacz społeczny 
Jarosław Grondys zaprosili 
mieszkańców do rozmowy o 
Augustowie. Wiele miejsca poświęcili 
potrzebie wykorzystania walorów 
turystycznych i uzdrowiskowych, 
zaproponowali powstanie atrakcyjnej 
infrastruktury, np. tężni, wieży 
widokowej, parku zdrojowego. 
Podawali przykłady innych miast o 
mniejszym potencjale, które potrafiły 
odnieść sukces.  
-Widzimy, że miasto się nie rozwija. 
Jest za to wiele przekłamań, kłamstw i 
pijaru. Dotyczy to choćby wypowiedzi 
zastępcy burmistrza o rzekomych 
czterech podświetlanych basenach 
na plaży miejskiej. Przykro mi, że 
urzędnik nie odróżnia podświetlanych 
basenów od oświetlanych przez 
latarnie. Karygodny był też słynny 
przewodnik turystyczny z mnóstwem 
błędów. Napisano w nim, iż Obława 
Augustowska była w kwietniu, zamiast 
w lipcu -przypomniał Tadeusz 
Jaworski.
-Obiecano nam kopalnię borowiny. 
Słyszę, że nic się w tej sprawie nie 
dzieje i nie ma nadziei, a przez 
to Augustowowi grozi dzisiaj 
utrata statusu miasta uzdrowiska 
-zrelacjonował Jaworski.

Czy pomysły doczekają się 
realizacji?
-Zamiast myśleć o budowie kładki 
łączącej bulwar rzeki Netty z dzielnicą 
Borki, można byłoby uruchomić w 

tym miejscu kolejkę gondolową. Taką 
propozycję przedstawił również 
profesor z Politechniki Białostockiej. 
To byłby pierwszy element, ponieważ 
kolejka mogłaby być później 
sukcesywnie rozbudowywana. Taka 
atrakcja funkcjonuje m.in. w Gołdapi 
-wskazał społecznik.
W dyskusji uczestniczył m.in. 
wieloletni samorządowiec Bogdan 
Dyjuk, pracownik magistratu.
-Kto ma budować infrastrukturę, 
która ma służyć mieszkańcom 
i przyjezdnym, samorząd czy 
przedsiębiorcy? Samorząd posiada 
określone zadania, ma stwarzać 
warunki -analizował Dyjuk.

Dużo nie zrobię, bo swoje 
lata mam 

AUGUSTÓW MA OGROMNY POTENCJAŁ, KTÓREGO W OSTATNICH LATACH NIE WYKORZYSTUJE. 
„DUŻO NIE ZROBIĘ, NIE CHCĘ OBIECYWAĆ, BO SWOJE LATA MAM. CHCĘ TERAZ POJEŹDZIĆ, 

POPATRZEĆ I POODPOCZYWAĆ” MIAŁ POWIEDZIEĆ PRZED WYBORAMI BURMISTRZ KAROLCZUK. 
DWAJ SPOŁECZNICY TADEUSZ JAWORSKI I JAROSŁAW GRONDYS UWAŻAJĄ, ŻE KAROLCZUK TĘ 

ZAPOWIEDŹ REALIZUJE NA NASZYCH OCZACH. 

Dużo nie 
zrobię, nie chcę 
obiecywać, 
bo swoje lata 
mam. Chcę 
teraz pojeździć, 
popatrzeć i 
odpoczywać

Na spotkaniu usłyszeliśmy również 
bardzo krytyczną recenzję kadencji 
burmistrza Karolczuka.
-Uważam, że 90 procent obietnic 
burmistrza nie zostało spełnionych. W 
kampanii zapowiadał np. że 3 procent 
budżetu miasta będzie przeznaczane 
na budżet obywatelski -twierdził 
Jaworski.
-Pan Karolczuk świetnie wyraził 
swą wizję na jednym spotkaniu 
przedwyborczym. Powiedział: „Dużo 
nie zrobię, nie chcę obiecywać, bo 
swoje lata mam. Chcę teraz pojeździć, 
popatrzeć i poodpoczywać”. 
Faktycznie realizuje tę wizję. 
Najśmieszniejsze było to, jak pojechał 
do Norwegii walczyć o Fundusze 
Norweskie, których jednak nie 
pozyskaliśmy -zauważył Tadeusz 
Jaworski.
Cała debata była długa. Obszerne 
fragmenty można obejrzeć na portalu: 
dziennikpowiatowy.pl.

Krzysztof Przekop

STAŁ NA MROZIE 
-POMOGLI 
DZIELNICOWI 
Dzielnicowi z Posterunku 
Policji w Sztabinie wyjeżdżając 
z Augustowa zauważyli 
zmarzniętego mężczyznę, 
który próbuje złapać „stopa”. 
Okazało się, że to obywatel 
Łotwy, który ruszył w podróż 
ze swojego kraju, a jego celem 
są Niemcy. 39-latek twierdził, 
że od dłuższego czasu nikt się 
nie zatrzymał, by go podwieźć. 
Policjanci pomogli mężczyźnie 
dostać się do miejskiej 
ogrzewalni. 
Tego dnia padał śnieg, a 
temperatura spadła poniżej zera. 
Powoli zapadał zmrok. Samochody 
przejeżdżały obok mężczyzny, ale 
nikt się nie zatrzymywał. Policjanci 
od razu zareagowali. 39-latek był 
zmarznięty i bardzo zmęczony. 
Poprosił funkcjonariuszy, aby 
wskazali mu miejsce, gdzie mógłby 
spędzić noc. Obywatel Łotwy nie 
potrzebował pomocy medycznej, 
miał też ze sobą jedzenie, ale jak 
twierdził nie ma środków, by 
zapłacić za nocleg. Dzielnicowi 
pomogli mężczyźnie dostać się do 
miejskiej ogrzewalni, gdzie mógł 
spokojnie spędzić noc.

KPP Augustów 



07P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W11 STYCZNIA 2024 R DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Podniosła Wigilia Żołnierska w II LO: 
spotkanie patriotyczne

Uroczystości miały bardzo podniosły 
charakter. Na sali gimnastycznej 
II LO pojawił się oddział POW ze 
sztandarem, a wśród zaproszonych 
gości znaleźli się przedstawiciele 
władz powiatowych, różnego 
rodzaju stowarzyszeń, komendanci 

komendant Polskiej Organizacji 
Wojskowej, Jarosław Szlaszyński, 
starosta powiatu augustowskiego i 
Barbara Koronkiewicz, dyrektor II 
Liceum Ogólnokształcącego, podpisali 
porozumienie o współpracy. 
-Porozumienie pozwoli na rozwinięcie 
działalności naszego stowarzyszenia, 
które przygotowuje młodych ludzi 
do służby w Wojsku Polskim i innych 
formacjach mundurowych. Cieszy 
mnie to, że możemy wspierać szkołę w 
inicjatywach patriotycznych. Mamy już 
plany na przyszłość -mówił płk Piotr 
Augustynowicz. 
Głos zabrał także Jarosław Szlaszyński. 
-W murach tej szkoły jest bogata 
tradycja i myślę, że będzie sprzyjać 
rozwojowi Polskiej Organizacji 
Wojskowej. Mam nadzieję, że będą 
tu powstawać dobre pomysły, dające 
jak najlepsze owoce -dodał starosta 
powiatu augustowskiego. 
Z kolei Barbara Koronkiewicz, 
dyrektor II LO, podkreślała, że płk Piotr 
Augustynowicz jest nauczycielem tej 
szkoły, a więc jej mury są najlepszym 

miejscem do rozwoju POW. 
-Jesteśmy bardzo otwarci na 
współpracę i myślę, że pomysły będą 
owocować korzystnymi działaniami 
dla rozwoju szkoły, powiatu 
augustowskiego, a szczególnie dla 
młodzieży, bo czas dojrzewania jest 
najlepszy do kształtowania charakteru. 
Właśnie w takim wieku należy uczyć 
patriotyzmu i szacunku -mówiła. 
Wigilia zakończyła się świątecznym 
posiłkiem. 

Beata Perzanowska 

augustowskich służb mundurowych 
i dyrektorzy szkół. Zanim jednak 
zebrani podzielili się opłatkiem, 
odśpiewali wspólną kolędę „Bóg się 
rodzi” i wysłuchali pieśni żołnierskiej 
POW, nastąpił bardzo podniosły 
moment. Płk Piotr Augustynowicz, 

PRZEDSTAWICIELE RÓŻNEGO RODZAJU ŚRODOWISK, INSTYTUCJI I SŁUŻB MUNDUROWYCH SPOTKALI SIĘ W SOBOTĘ, 6 STYCZNIA W MURACH 
II LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCEGO IM. POLONII I POLAKÓW NA ŚWIECIE W AUGUSTOWIE, NA CENTRALNEJ WIGILII ŻOŁNIERSKIEJ POLSKIEJ 

ORGANIZACJI WOJSKOWEJ.  

Obchody roku 
Miłosza w II LO w 

Augustowie 
27 września oddano do użytku zbudowaną przez Powiat 
Augustowski ścieżkę rowerową biegnącą przez obszar 
Wigierskiego Parku Narodowego. 

Nowy rok kalendarzowy ogłoszony 
został przez Senat RP rokiem Czesława 
Miłosza. II Liceum Ogólnokształcące 
w Augustowie im. Polonii i Polaków 
na Świecie przystąpiło więc do 
ogólnopolskiego projektu ,,Miłosz 
w szkole”, który będzie trwał 
cały rok i składał się z szeregu 
różnorodnych działań, mających 
na celu zapoznanie młodzieży z 
twórczością tego wybitnego poety, 
prozaika i eseisty, uhonorowanego 
w 1980 roku Literacką Nagrodą 
Nobla. Akcja zainaugurowana została 
wyjątkowym spotkaniem. W progi 
II LO zawitał po raz kolejny autor 
projektu ,,Książka z plecaka” - pan 
profesor Lech Giemza z Katolickiego 
Uniwersytetu Lubelskiego. Wygłoszony 
przez niego wykład poświęcony 
był tematowi małych ojczyzn w 
twórczości Adama Mickiewicza 
(,,Pan Tadeusz”) i Czesława Miłosza 
(,,Dolina Issy”). Na podstawie dzieł tych 

dwóch wielkich pisarzy uczniowie 
klas humanistycznych II LO mogli 
poćwiczyć - pod okiem pana profesora 
- umiejętność analizy i interpretacji 
tekstów literackich. Po wykładzie 
odbyły się warsztaty, podczas których 
wybitnie humanistycznie uzdolniona 
młodzież - pod kierownictwem 
pana profesora Giemzy - studiowała 
wybrane wiersze Miłosza z cyklu 
,,Świat (poema naiwne)”, stworzonego 
podczas II wojny światowej – w 
kwietniu 1943 roku w okupowanej 
Warszawie. Dwugodzinne zajęcia z 
panem profesorem pozwoliły młodym 
ludziom nie tylko na odkrycie nowego 
Miłosza, ale także na przygotowanie 
się do studiowania na kierunkach 
humanistycznych. Spotkanie było 
możliwe dzięki uprzejmości dyrektor 
II LO w Augustowie – pani Barbary 
Koronkiewicz. Jego organizatorką była 
pani Dorota Prokop.

II LO w Augustowie 
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Co roku podsumowujemy 
najważniejsze wydarzenia 
w mieście. Od kilku 
lat podsumowania to 
lista kolejnych porażek 
burmistrza. Wbrew 
propagandowej narracji 
Karolczuka i ugrupowania 
Nasze Miasto, był to kolejny 
rok wielu porażek, skandali 
i zmarnowanych szans. 

Rok 2023 zaczął się od 
mocnego akcentu. NSA 
wygasił mandaty radnym 
miejskim Tomaszowi 
Dobkowskiemu i 
Mirosławowi Zawadzkiemu z 
ugrupowania Nasze Miasto. 
Ta dwójka byłych już radnych, 
związanych z burmistrzem 
Karolczukiem, prowadziła 
korupcyjne interesy z 
wykorzystaniem mienia 
gminy. Dobkowski nielegalnie 
handlował paliwem z miastem 
i podległymi jednostkami, 
również Zawadzki wbrew 
prawu świadczył usługi, za 
które pobierał pieniądze 
będące częścią majątku 
miasta.

Dobkowski i Zawadzki 
utracili mandaty
Radnych Naszego Miasta 
stanowczo bronili ich 
koalicjanci w radzie 
miejskiej. Byli głusi na apel 
wojewody podlaskiego, który 
wezwał radę do wygaszenia 
mandatów osobom łamiącym 
zapisy antykorupcyjne. 
Należy zauważyć, że nieprawe 
interesy nie skończyły 
się nawet wówczas, gdy 
niekorzystne wyroki dla 
polityków Naszego Miasta 
wydał Wojewódzki Sąd 
Administracyjny. Burmistrz 
Karolczuk był świadomy 
korupcji i łamania prawa, 
a mimo to nie ukrócił 
szemranego procederu.

Chodkiewicz przegrał 
proces z Chrulską
W 2023 roku zapadł 
prawomocny wyrok sądu w 
sprawie, która bulwersowała 
augustowską opinię 
publiczną. Kilka lat temu 

do magistratu
W ostatnich latach 
augustowianie zostali 
dotknięci gigantycznymi 
podwyżkami opłat za ciepło 
miejskie i otrzymywali 
wyższe rachunki niż 
osoby mieszkające w 
okolicznych miastach. Było 
to spowodowane brakiem 
modernizacji ciepłowni 
miejskiej. To pokłosie 
zaniedbań władz miejskich.
W marcu 2023 r. do 
magistratu przybyło 
mnóstwo zdesperowanych 
mieszkańców Augustowa 
i przedsiębiorców 
opowiadających o swoim 
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ROKU 2023ROKU 2023

Wbrew 
propagandowej 
narracji 
Karolczuka i 
ugrupowania 
Nasze Miasto, 
był to kolejny rok 
wielu porażek, 
skandali i 
zmarnowanych 
szans. Takich tłumów magistrat dawno nie widział. Mieszkańcy protestowali przeciwko podwyżkom cen 

ciepła. 

Filip Chodkiewicz, działając 
z upoważnienia burmistrza, 
wydał negatywną ocenę 
pracy wieloletniej dyrektor 
Szkoły Podstawowej nr 3 
w Augustowie, Wiesławie 
Chrulskiej. W ocenie zawarł 
szereg zdumiewających 
zarzutów. Nie brakowało 
opinii, iż działalność 
Chodkiewicza była odwetem 
na dyrektorce, z którą było mu 
nie po drodze.
Sądy dwóch instancji 
potwierdziły, że zarzuty 
Chodkiewicza wobec 
Chrulskiej były fałszywe. 
Zastępca burmistrza musiał 
przeprosić oczernioną 
przez siebie dyrektorkę. 
Nie wywiązał się z terminu 
i grał na zwłokę. Dopiero 
po dłuższym czasie 
zgodził się wykonać wyrok 
poprzez m.in. publikację 
przeprosin na łamach 
„Przeglądu Powiatowego”. Po 
kompromitującym wyroku 
Chodkiewicz zachował 
stanowisko.

Tłum mieszkańców przybył 

Wbrew propagandowej narracji Karolczuka i ugrupowania Nasze Miasto, był to kolejny 
rok wielu porażek, skandali i zmarnowanych szans. 
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Koalicja 15 Października 
z trudem pracuje 
nad przywróceniem 
praworządności w wielu 
dziedzinach zarządzanych 
przez państwo. Prawica robi 
wszystko, by rozpalić emocje, 
by przekonać Polaków, że 
zwycięzcy wyborów są 
nieefektywni. Przypominają 
się obrazki z 1922 roku, 
gdy ówczesna prawica 
rozpaliła nastroje do tego 
stopnia, że nowo wybrany 
prezydent Gabriel Narutowicz 
przypłacił to życiem. Metody 
są dość podobne, ale obecni 
rządzący, w przeciwieństwie 
do Narutowicza, korzystają 
z profesjonalnej ochrony. 
Dewastacja państwa przez 
PiS ma miejsce także w 
Augustowie. Nudne staje się 
już wspominanie, że radni PiS i 
Naszego Miasta, z burmistrzem 
na czele, hamują rozwój 
Augustowa. Sześć wyroków 
sądowych potwierdza ten 
fakt. Nieudolność tej ekipy 
widać na każdym niemal 
kroku. Mamy kopiowane 
z poprzedniej kadencji 
Sejmu obyczaje: zamykanie 
ust opozycji, wyłączanie 
mikrofonów, brak rzeczowych 
odpowiedzi na interpelacje, 
limity czasu wypowiedzi 
liczone w sekundach, chamskie 
komentowanie każdej prawie 
wypowiedzi radnych opozycji, 
korupcja, nepotyzm. Jakby było 
mało, mamy prześladowania 
za publiczne pieniądze 
niezależnych mediów i 
społeczników. Za to wszystko 
odpowiada augustowska 
koalicja Jacka Sasina, która 
rządzi obecnie w ratuszu. 

Należą do niej ugrupowanie 
polityczne Nasze Miasto z 
Dobkowskim i Karolczukiem na 
czele i PiS. Symbolem koalicji 
Jacka Sasina jest burmistrz 
Karolczuk, niegdyś związany 
z augustowską lewicą, dzisiaj 
w niezwykle bliskich relacjach 
z prawicą Kaczyńskiego, 
Kamińskiego i Wąsika. 
Przypomnę, że Karolczuk bez 
poparcia PiS wyrażonego 
osobiście przez Krzysztofa 
Jurgiela, nie miałby szans w 
wyborach. Moje rachunki 
mówią, że do zdobycia 
stanowiska burmistrza 
zabrakłoby mu około 1.500 
głosów. Karolczuk, Dobkowski 
i ekipa Naszego Miasta przez 
całą kadencję spłacała ten 
dług. Andrzej Duda otrzymał 
od tych polityków poparcie 
w wyborach prezydenckich. 
Mateusz Morawiecki, Jacek 
Sasin byli fetowani przez 
władze miasta. Sasin był 
nawet goszczony w ratuszu. 
Wnukowski był bohaterem 
wydawnictw miejskich przed 
wyborami parlamentarnymi. 
Koalicja Naszego Miasta i PiS 
ma charakter organiczny, 
wielowymiarowy i 
wielopoziomowy. To już są 
mentalnie i faktycznie bracia 
syjamscy, zrośnięci i opleceni 
wspólnymi interesikami, 
podobnym myśleniem o dobru 
wspólnym rozumianym jako 
łup polityczny. 
Najbliższe tygodnie oba 
ugrupowania poświęcą 
pracy, byśmy jak najbardziej 
o ich związkach zapomnieli. 
Będziemy oglądać markowane 
spory z przewodniczącą 
Dobrowolską, kłótnie 
z przewodniczącym 
Wnukowskim, awantury 
z Chodkiewiczem i 
Sieczkowskim. Wszystko po 
to, by pokazać wyborcom, 
jacy to oni antypisowscy albo 
antynaszomiastowi. Naszemu 
Miastu chodzi oczywiście 
o wyborców Koalicji 15 
Października, bo bez nich 
Karolczuk ma szansę na nie 
więcej niż 10-15% głosów. 
Politycy PiS wiedzą, że koalicja 
z Karolczukiem jest wielkim 

obciążeniem nawet dla ich 
twardego elektoratu. 
W Augustowie mamy zatem 
dwa obozy polityczne. Jeden 
to demokratyczna Koalicja 15 
Października, w której skład 
wchodzi Koalicja Obywatelska 
i Lewica. Po drugiej stronie, w 
koalicji Jacka Sasina, mamy 
PiS i ugrupowanie Nasze 
Miasto.  Wszystko wskazuje na 
to, że kilkuosobowa Trzecia 
Droga także aspiruje do bycia 
koalicjantem Jacka Sasina. 
Bogdan Dyjuk najczęściej 
głosuje w sejmiku ręka w 
rękę z PiS, a filigranowej partii 
Szymona Hołowni nie sposób 
odróżnić od ugrupowania 
Nasze Miasto. Wieść gminna 
niesie, że mocno związany 
z PiS i Jackiem Sasinem 
burmistrz Karolczuk ma już 
poparcie partii Szymona 
Hołowni. 
Polityka jest bardzo ciekawa, 
bo jest nieprzewidywalna. 
Tworzona jest przez ludzi 
i środowiska o różnych 
ambicjach, celach, emocjach, 
sympatiach i antypatiach, i 
oczywiście najróżniejszych 
interesach. Wszystko to jest 
w dodatku niezwykle płynne, 
labilne. Nikt nie może niczego 
zaprorokować. Przyszłość 
jest zagadką, a przyszłość 
polityczna jest zagadką 
zaszyfrowaną. Jednak mogę 
pokusić się o proroctwo 
wyborcze. Jeśli do drugiej 
tury wyborów na burmistrza 
wejdą kandydaci PiS i Koalicji 
Obywatelskiej, burmistrzem 
zostanie kandydat PO. I 
taki wariant uważam za 
najbardziej prawdopodobny. 
Karolczuk jest outsiderem, 
zwłaszcza że kampania 
wyborcza odświeży pamięć 
mieszkańców o indolencji, 
zaniedbaniach, braku 
kompetencji, nepotyzmie, 
tolerowaniu korupcji. Dlatego 
druga tura wydaje się poza 
jego zasięgiem. Nawet przy 
poparciu Jacka Sasina i 
Szymona Hołowni. I nie jest to 
czarowanie rzeczywistości.  

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny

Koalicja Jacka Sasinadramacie. Burmistrz zabłysnął 
buńczuczną poradą, aby 
odbiorcy ciepła udali 
się po pomoc do opieki 
społecznej. Po tej wypowiedzi 
augustowianie opuścili salę 
urzędu w dość burzliwej 
atmosferze. Jeden z nich uniósł 
się honorem i wychodząc z 
sali stwierdził, że mieszkańcy 
nie są „dziadami”.
Kilka miesięcy później 
burmistrz Karolczuk szumnie 
ogłosił obniżenie opłaty za 
ciepło, choć rachunki nadal 
rosły. 
-Problem w tej sprawie polega 
na tym, że w roku 2021 cena 
gigadżula w augustowskim 
MPEC wynosiła 41 zł, a po 
rzekomej obniżce wynosi 73 
zł -podkreśla radny Leszek 
Cieślik.

Burmistrz storpedował 
remont Kościelnej
Powiat augustowski pozyskał 
15 mln zł z budżetu państwa 
na przeprowadzenie 
imponującego zadania pn. 
„Centrum komunikacyjne 
Augustowa”. W zakresie 
tego przedsięwzięcia 
planowano remonty 
jednych z najważniejszych i 
najczęściej uczęszczanych 
dróg w mieście, w tym 
ulicy Kościelnej. Zakładano 
rozwiązanie problemu 
wąskich chodników wzdłuż 
bazyliki.
Jak w takiej sytuacji powinny 
zachować się normalne 
władze miasta? Okazać 
radość, że ulice w Augustowie 
nabiorą nowego blasku i 
samorząd miejski nie będzie 
musiał przeznaczyć na nie ani 
grosza, wyrazić wdzięczność 
powiatowi i życzyć mu 

powodzenia. Burmistrz i jego 
ugrupowanie Nasze Miasto 
mieli jednak zupełnie inne 
plany. Przez wiele miesięcy 
prowadzona była nagonka 
przeciwko powiatowi i 
próbowano obrzydzić opinii 
publicznej działania starosty.
Finał tych ataków był 
fatalny. Przed ubiegłoroczną 
Wielkanocą poznaliśmy 
ostateczną decyzję. Starosta 
poinformował o rezygnacji 
z remontu. Kościelna na 
odcinku od ul. 3 Maja do 
ul. Ks. Skorupki pozostała 
niezmodernizowana i 
prezentuje się obskurnie. 
Chodniki przy kościele 
są tak wąskie, że dużą 
część zajmują zderzaki 
parkujących samochodów. 
Przejechanie tędy wózkiem 
graniczy z cudem. Burmistrz 
ma niewątpliwe zasługi w 
storpedowaniu remontu 
ważnej ulicy w centrum. 

Dramat mieszkańców 
budynku komunalnego
Na początku lipca doszło 
do niewielkiego pożaru 
budynku komunalnego na 
ulicy Zarzecze 20. Mieszkańcy 
rozpoczęli batalię o powrót do 
dotychczasowych lokali. Część 
z nich koczowała w namiotach 
pilnując dobytku. Radni 
opozycji bezskutecznie prosili 
burmistrza o zapewnienie 
firmy ochroniarskiej.
Czarę goryczy przelała 
ekspertyza zaprezentowana 
przez burmistrza Karolczuka. 
Wynikało z niej, że koszty 
naprawy domu mają być 
horrendalne i sięgać blisko 
2 mln zł. Wielkie zdziwienie 
budziły informacje, że w 
ekspertyzie uwzględniono 

Takich tłumów magistrat dawno nie widział. Mieszkańcy protestowali przeciwko podwyżkom cen 
ciepła. 

stworzenie nowych parkingów. 
Ubezpieczyciel oszacował 
stratę na 120 tys. zł, co 
zaprzecza tezom z ekspertyzy. 
Co dalej z pogorzelcami i 
budynkiem? Na to pytanie 
odpowiedzą zapewne nowe 
władze miasta.

Kompromitacja sezonu 
turystycznego
Augustów rozpoczął sezon 
letni z bezprecedensowymi 
problemami. Rozkopany teren 
nad rzeką Nettą, nieukończona 
inwestycja z budową kładek, 
paraliż komunikacyjny 

jednego z najczęściej 
uczęszczanych odcinków 
bulwarów. Pomimo szumnych 
deklaracji nie zrobiono 
gruntownego remontu 
pomostu plaży POSTiW i nie 
wykonano pomostu na plaży 
Bielnik. Długo wydawało się, 
iż pomost na POSTiW-ie nie 
zostanie dopuszczony do 
użytku, bo zagrodzono go 
bramkami.
Ostatecznie na pomoście 
pojawiły się kompromitujące 
płyty paździerzowe 
odgradzające część budowli 
i uruchomiono dojście do 

wyciągu nart wodnych. Jakby 
problemów było mało, wyciąg 
uległ zniszczeniu następnego 
dnia po uruchomieniu 
i przez cały sezon był 
nieczynny. Ponoć przyczynił 
się do tego nocny rajd łodzi 
motorowej. Największe 
atrakcje turystyczne miasta 
przeistaczały się w ruinę. 
Były to faktycznie zdarzenia 
dziejowe i dające burmistrzowi 
Karolczukowi trwałe miejsce w 
historii.

Krzysztof Przekop

Wbrew propagandowej narracji Karolczuka i ugrupowania Nasze Miasto, był to kolejny 
rok wielu porażek, skandali i zmarnowanych szans. 
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W augustowskiej 
bazylice pw. 
Najświętszego 
Serca Jezusowego 
odbyły się dwie 
pasterki: jedna o 
godzinie 22:00, 
odprawiona przez 
księdza proboszcza 
Wojciecha 
Jabłońskiego, 
natomiast o północy 
mszy pasterskiej 
przewodniczył 
biskup Dariusz 
Zalewski.

W augustowskiej bazylice pw. 
Najświętszego Serca Jezusowego 
odbyły się dwie pasterki: jedna o 
godzinie 22:00, odprawiona przez 
księdza proboszcza Wojciecha 
Jabłońskiego, natomiast o północy 
mszy pasterskiej przewodniczył 
biskup Dariusz Zalewski. Mimo późnej 
pory kościół wypełnił się po brzegi 
wiernymi. Przed głównym ołtarzem 
świątyni ustawiono piękny żłóbek.

Msza pasterska augustowskich 
wiernych
-Ta noc jest wyjątkowa, piękna i 
wzruszająca. Rodzinna atmosfera, 
choinka, wieczerza wigilijna, modlitwa 
i życzenia, śpiewane kolędy. To 
wszystko sprawia, że robi się cieplej 
na sercu, a ludzie wydają się być 
lepsi i milsi niż zwykle. Jak to pięknie, 
że przyszliście od rodzinnego stołu 
wigilijnego do naszej świątyni i do 
stołu Eucharystii. Jak to dobrze, że 
jesteśmy tu, aby razem świętować 
przyjście Boga na Ziemię w maleńkim 
dziecięciu, które narodziło się w 
Betlejem. Jezus sprawił, że jesteśmy 
tutaj. Możemy mieć go niemal w 
zasięgu ręki, gdy przychodzimy 
na Eucharystię -powiedział ksiądz 
Jabłoński.
-To msza pasterska, a my jak pasterze 
przyszliśmy do tego symbolicznego 
żłóbka, by pokłonić się Jezusowi 
i wypowiedzieć wszystko, co jest 

treścią naszych serc -podkreślił ksiądz 
Jabłoński.
Ksiądz proboszcz zaapelował 
do wiernych, by nie skupiali się 
tylko na doczesnych elementach 
uroczystości, jak prezenty i choinka, 
a przeżywali ten czas w sposób 
prawdziwie chrześcijański. Podczas 
kazania ksiądz przytoczył historię o 
pewnym duchownym, który doglądał 
wszystkich przygotowań do procesji 
eucharystycznej związanej z Bożym 
Ciałem. Bohater opowieści tak skupił 
się na aspektach wizerunkowych 
procesji, iż zapomniał o włożeniu hostii 
do monstrancji.
-Tak mogą wyglądać także nasze 
święta Bożego Narodzenia. Możemy 
pamiętać o wszystkim, co należy 
przygotować, upiec, posprzątać. 
Jednak może być też tak i obawiam się, 
że w wielu przypadkach tak bywa, że 
w tym wszystkim można zapomnieć o 
Bogu -mówił ksiądz Wojciech.
-Nie ograniczajmy się tylko do 
zewnętrznych obrzędów i zwyczajów. 
Zechciejmy dotrzeć do źródła 
tej radości, tajemnicy wcielenia 
Bożego. Niech Jezus nas prowadzi, 
rozświetla wszystkie drogi naszego 
życia, błogosławi nam we wszystkich 
naszych staraniach i trudnych 
decyzjach. Pamiętajmy, że mamy 
w nim naszego przyjaciela, brata i 
zbawiciela -wskazał ksiądz proboszcz.

Bartosz Lipiński

Pasterka 
Anno Domini 2023

OBCHODY ŚWIĄT BOŻEGO NARODZENIA TRADYCYJNIE WIĄŻĄ 
SIĘ Z MSZAMI PASTERSKIMI W NASZYCH KOŚCIOŁACH. TAKA 
UROCZYSTOŚĆ ODBYŁA SIĘ MIĘDZY INNYMI W NAJWIĘKSZEJ 

AUGUSTOWSKIEJ ŚWIĄTYNI. WIERNI ZJEDNOCZYLI SIĘ W MODLITWIE, 
PRZYNOSZĄC Z SOBĄ WIELE INTENCJI NA 2024 ROK. PROBOSZCZ 

BAZYLIKI PRZYPOMNIAŁ, IŻ UROCZYSTOŚCI MAJĄ PRZEDE 
WSZYSTKIM WYMIAR DUCHOWY.

Niech Jezus 
nas prowadzi, 
rozświetla 
wszystkie drogi 
naszego życia, 
błogosławi nam 
we wszystkich 
naszych 
staraniach.

 
 

 
 

Wyrazy głębokiego współczucia 
Panu Andrzejowi Zarzeckiemu 

Dyrektorowi Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
z powodu śmierci 

OJCA 
składają 

Starosta Augustowski, Wicestarosta Augustowski,  
Zarząd Powiatu w Augustowie, 

Przewodniczący i Radni Rady Powiatu w Augustowie 
oraz pracownicy Starostwa Powiatowego 
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Przypomnijmy tylko, że podczas biegu 
charytatywnego jego uczestnicy 
pokonują dystans 10 km biegnąc, idąc, 
uprawiając nordic walking, czy jadąc 
na rowerze. Bieg jest zawsze barwnym 
wydarzeniem. Wszystkim zawodnikom 
dopisuje humor i łączy ich jedno 
-pomoc potrzebującym. 

Wspólna pasja, wielkie serce: 
50 tysięcy złotych z Biegu 
Charytatywnego dla augustowskich 
stowarzyszeń
Zebrane podczas biegu pieniądze 
w czwartek, 28 grudnia trafiły do 
dwóch augustowskich stowarzyszeń, 
Stowarzyszenia Razem Osiągniemy 
Cel i Społecznej Organizacji Przyjaciół 
Dzieci Przystań. 
-Frekwencja podczas biegu 
charytatywnego, zresztą jak co 
roku, bardzo dopisała. Na starcie 
pojawiło się ponad 400 zawodników. 
Największy pracodawca w 
Augustowie i regionie za każdy 
przebiegnięty kilometr w tym 
biegu dołożył 11 zł. Ta kwota nie jest 
przypadkowa, bo bieg odbywał się już 
po raz jedenasty -mówi Bartosz Cichy, 
prezes Augustowskiego Towarzystwa 
Pływackiego, głównego organizatora 
Augustowskiego Festiwalu Biegowego, 
w którego ramach oprócz biegu 
charytatywnego odbywały się biegi 
na dystansie ultramaratońskim, 
maratońskim i półmaratońskim. 
-Jesteśmy tu z częścią naszej ekipy, 
która pracowała, by to przedsięwzięcie 
biegowe, które wspólnie z naszym 
największym pracodawcą 
organizujemy już od 11 lat było udane. 
Każdego roku ta nasza inicjatywa się 

Bieg Charytatywny 
„Biegając 

Pomagamy”
BLISKO 50 TYSIĘCY ZŁOTYCH UDAŁO SIĘ ZEBRAĆ PODCZAS BIEGU 

CHARYTATYWNEGO „BIEGAJĄC POMAGAMY”, KTÓRY ODBYŁ SIĘ 
W AUGUSTOWIE JESIENIĄ W RAMACH SPORTOWEJ IMPREZY POD 

NAZWĄ AUGUSTOWSKI FESTIWAL BIEGOWY. 

rozrasta. Ubiegłoroczna edycja, którą 
teraz właśnie podsumowujemy, pobiła 
po raz kolejny rekord pod względem 
liczby uczestników i przemierzonych 
kilometrów. Łącznie przebiegliśmy 
ponad 4.000 kilometrów. Na starcie 
stanęło 400 zawodników i każdy 
z nich przebiegł 10 kilometr, a 
sponsor płacił 11 zł za kilometr. W 
sumie dało nam to kwotę 45.650 
zł. Pieniądze podzieliliśmy między 
dwa augustowskie stowarzyszenia. 
Liczymy, że te środki bardzo dobrze 
posłużą dzieciom podczas rehabilitacji, 
ale także w trakcie wypoczynku czy 
innych aktywności. Na pewno ułatwią 
im życie. Pracujemy już nad kolejną 
edycją -dodaje Andrzej Zarzecki 
z Augustowskiego Towarzystwa 
Pływackiego. 
Po przekazaniu symbolicznych 
czeków ze wsparciem nastąpił bardzo 
wzruszający moment. Przedstawiciele 
obdarowanych organizacji 
podziękowali darczyńcom, wręczając 
im świąteczne podarki. Potem 
przedstawiciele ATP i wspomnianych 
organizacji przystąpili do podpisania 
stosownych umów związanych z 
przekazaniem zebranych funduszy
Warto dodać, że Augustowski Festiwal 
Biegowy stał się wielkim świętem 
biegaczy na Augustowszczyźnie. 
Formuła festiwalu połączyła 
Półmaraton Augustowski, który 
odbywał się już po raz dwunasty  i 
nowe biegi: Ultra Kanał Maraton 80  
i Ultra Kanał Maraton 42 na cześć 
200-lecia historii powstania Kanału 
Augustowskiego. 

Beata Perzanowska

35-lecie Teatru 
Res Humanae
Augustowski Teatr Res Humanae, działający przy I Liceum 
Ogólnokształcącym w Augustowie pod opieką Bożeny Bendig, obchodzi 
w tym roku 35-lecie istnienia. 

Na obchody 35-lecia Teatru Res 
Humanae zapraszają Starosta 
Powiatu Augustowskiego, Dyrektor 
I Liceum Ogólnokształcącego im. 
G. Piramowicza w Augustowie i 
oczywiście sam jubilat. Urodzinowa 
teatralna impreza odbędzie się w 
dniach 12-13 stycznia w sali teatralnej 
I LO w Augustowie. Zaplanowano 
moc teatralnych atrakcji. Przez 
dwa dni augustowian czekać będą 
spektakle, spotkania warsztatowe 
oraz zajęcia otwarte. 

Beata Perzanowska  

12 stycznia 2024 r. (piątek)
godz. 12.00 - Teatralne Spotkania 
Gości i Gospodarzy
Spektakl „Teatr musi grać”
Prezentacja dorobku teatru 
13 stycznia 2024 r. (sobota)

godz. 10.00 -12.15 - Absolwenci 
Res Humanae i Goście dzielą się 
Talentami! 
spotkania warsztatowe w zespołach 
dotyczące różnych tworzyw teatru, 
zajęcia otwarte dla członków 
teatru, absolwentów i innych 
zainteresowanych
godz. 17.00 -18.30 - Integrujemy się! 
spotkanie prowadzone przez 
Pawła Leszkowicza – aktora Res 
Humanae, twórcy i reżysera Teatru 
Pneumatycznego
godz. 19.00 -20.15 - Café de Paris - 
kawiarenka literacko-muzyczna 
godz. 20.15 - ??? - Jubileuszowa 
Kawiarenka Artystów i Gości, czyli 
wszystko, czego może zapragnąć 
dusza artysty! Czas na spontaniczne 
występy, wspomnienia, tańce, 
rozmowy… 

O kończącym się miejscu na 
cmentarzu nie jeden raz wypowiadał 
się proboszcz Bazyliki Najświętszego 
Serca Jezusowego w Augustowie, ks. 
Wojciech Jabłoński. Od długiego czasu 
wyraźnie zwraca uwagę, że potrzeba 
konkretnego działania i nie ma już 
czasu na zwłokę.
-Podjęte prace były konieczne i zostały 
podjęte by ratować sytuację. Każdy 
jest w stanie stwierdzić, że jest to 
ostatnie wolne miejsce, które pozostało 
na naszym cmentarzu -mówi ks. 
Jabłoński.

Miasto zwleka z przekazaniem 
działki
Władze miasta obiecały przekazać 
jeszcze jedną działkę na cmentarz, 
ale decyzje, procedury bardzo się 
przeciągają w czasie.
-Oczekujemy na tę decyzję już 
dość długo -stwierdził proboszcz. – 
Informowałem władze o kończącym 
się miejscu. Otrzymałem obietnicę 

od pana burmistrza, że taka decyzja 
zapadnie. Póki co, nie mam żadnej 
informacji na ten temat. 

Ostatnia szansa dla cmentarza. 
Stanowcza ocena proboszcza

-Jest to ostateczny moment, żeby został 
wyznaczony teren pod nowy cmentarz 
- ocenił proboszcz. -Oczywiście ludzie 
będą niestety umierać i potrzeba 
miejsca, żeby móc ich pogrzebać. 
Niektóre rodziny chowają bliskich na 
starych, rodzinnych grobach, bo jest to 
możliwe po upływie 20 lat. Nie każdy 
jednak ma taką możliwość, albo po 
prostu nie chcą chować kogoś innego 
na miejscu ich rodziców czy dziadków. 
Albo miasto się spręży i przekaże 
działkę, a my ją przystosujemy na 
miejsca pochówku albo otworzy nowy 
cmentarz  w Żarnowie.

Zuzanna Hanysz

Apel o działanie.
Kończy się miejsce 

na cmentarzu

OSTATNIMI CZASY MOŻNA ZAUWAŻYĆ, ŻE TRWAJĄ PRACE NA 
NASZYM CMENTARZU OD STRONY UL. SZPITALNEJ W CELU 

PRZYGOTOWANIA MIEJSC NA NOWE GROBY. JEST TO PRAKTYCZNIE 
OSTATNI WOLNY SKRAWEK ZIEMI, KTÓRY MOŻE BYĆ PRZEZNACZONA 

NA POCHÓWEK ZMARŁYCH.
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Prace modernizacyjne na najkrótszej 
ulicy w Augustowie dobiegają powoli 
końca. Postawiono nowe ławki, miejsca 
na rośliny, murek, pojawiły się nawet 
studzienki z herbem Augustowa. 
Została wymieniona nawierzchnia, 
wykonano nowe schodki oraz podjazd 
dla wózków. Renowacja ta kosztowała 
blisko 400 tys. zł. Mimo odświeżonego 
wyglądu, uliczka straciła swój dawny 
klimat -kolorystyka nadaje jej pewnej 
ciężkości.

Czy remont Gęsiej był aż tak 
konieczny?
Niektórzy opozycyjni radni słusznie 
zwrócili uwagę na nierozsądność tej 
inwestycji. Remont ulicy Gęsiej mógł 
skończyć się na wymianie płytek 
chodnikowych, co na pewno byłoby 
tańszym i lepszym rozwiązaniem, 

które nie psułoby jej uroku. 400 tys. 
zł to nie są małe pieniądze, mogłyby 
one zostać przeznaczone na drogi i 
ulice, na których mieszkańcy potykają 
się o wystające kostki na chodniku, 
a samochody przysłowiowo „gubią 
zderzak” na nierównej nawierzchni 
ulicy. Mieszkańcy również w 
komentarzach na naszej stronie 
zwracają uwagę na inne ulice, 
które od lat wymagają wymiany 
nawierzchni, a od lat są pomijane. 
Takie argumenty włodarze uznali za 
wręcz personalną obrazę, uderzającą 
w nich i w mieszkańców. Skontrowali 
to powiedzeniem, że radnych 
opozycyjnych cieszą połamane płytki 
oraz ludzie, którzy się o nie potykają.

Zuzanna Hanysz

Prace remontowe 
na ulicy Gęsiej 

na finiszu
OD LISTOPADA NA ULICY GĘSIEJ, NAJKRÓTSZEJ ULICY W 

AUGUSTOWIE, TRWAŁY PRACE REMONTOWE. JEJ MODERNIZACJA 
BUDZIŁA MIESZANE UCZUCIA, ZWŁASZCZA WŚRÓD RADNYCH 
OPOZYCYJNYCH, KTÓRZY ZWRÓCILI UWAGĘ NA WAŻNIEJSZE I 
POTRZEBUJĄCE MODERNIZACJI AUGUSTOWSKIE ULICE, I INNE 
INWESTYCJE. URZĘDNICY MIEJSCY UZNALI TEN ARGUMENT ZA 

PERSONALNĄ OBRAZĘ.

Remont ulicy Gęsiej 
mógł skończyć się 
na wymianie płytek 
chodnikowych, co na 
pewno byłoby tańszym i 
lepszym rozwiązaniem, 
które nie psułoby jej 
uroku.

 

OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 o wydaniu decyzji na realizacje inwestycji drogowej Nr 2/2024 z dnia 05.01.2024 r. 

 
 Zgodnie z art. 11f ust 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. – o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) Starosta 
Augustowski zawiadamia, że w dniu 05.01.2024 r. po rozpatrzeniu wniosku z dnia 18.10.2023 r., Wójta Gminy 
Bargłów Kościelny, wydał decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej „Rozbudowa drogi gminnej nr 
135507B Barszcze – Dreństwo, gm. Bargłów Kościelny” w zakresie: budowy drogi utwardzonej o nawierzchni 
bitumicznej szerokości jezdni 4,20 – 5,00 m z poboczami szerokości od 1,0 m do 1,3 m, budowy zjazdów 
indywidualnych i publicznych o nawierzchni bitumicznej, przebudowy istniejących przepustów drogowych oraz 
urządzeń melioracji wodnych szczegółowych, wykonania odwodnienia jezdni w postaci rowów przydrożnych 
wraz z przepustami i prefabrykowanymi ciekami korytkowymi, przebudowy i zabezpieczenia podziemnych 
odcinków sieci telekomunikacyjnej i wycinki drzew kolidujących z projektowaną drogą. Inwestycja usytuowana 
będzie na działkach drogowych nr ewid.: 1/3, 285, 286/1 obręb Dreństwo, 241 obręb Barszcze, oraz na działkach, 
które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
obręb Dreństwo: 
1/21 o powierzchni 0,0284 ha (z podziału dz. 1/5 na dz. nr 1/21 i 1/22), 
2/5 o powierzchni 0,0629 ha (z podziału dz. 2/3 na dz. nr 2/5 i 2/6), 
2/7 o powierzchni 0,0168 ha (z podziału dz. 2/4 na dz. nr 2/7 i 2/8), 
135/5 o powierzchni 0,0898 ha (z podziału dz. 135/2 na dz. nr 135/5, 135/6 i 135/7), 
135/6 o powierzchni 0,0211 ha (z podziału dz. 135/2 na dz. nr 135/5, 135/6 i 135/7), 
135/8 o powierzchni 0,0189 ha (z podziału dz. 135/3 na dz. nr 135/8 i 135/9), 
135/10 o powierzchni 0,0014 ha (z podziału dz. 135/4 na dz. nr 135/10 i 135/11), 
136/13 o powierzchni 0,0053 ha (z podziału dz. 136/5 na dz. nr 136/13 i 136/14), 
136/6 o powierzchni 0,0623 ha (z podziału dz. 136/1 na dz. nr 136/6, 136/7 i 136/8), 
136/7 o powierzchni 0,0215 ha (z podziału dz. 136/1 na dz. nr 136/6, 136/7 i 136/8), 
136/9 o powierzchni 0,0321 ha (z podziału dz. 136/3 na dz. nr 136/9 i 136/10),  
136/11 o powierzchni 0,0185 ha (z podziału dz. 136/4 na dz. nr 136/11 i 136/12), 
137/5 o powierzchni 0,0662 ha (z podziału dz. 137/1 na dz. nr 137/5 i 137/6), 
obręb Barszcze: 
236/1 o powierzchni 0,0066 ha ( z podziału dz. 236 na dz. nr 236/1 i 236/2), 
237/6 o powierzchni 0,0055 ha (z podziału 237/2 na dz. nr 237/6 i 237/7), 
237/8 o powierzchni 0,0080 ha (z podziału dz. 237/3 na dz. nr 237/8 i 237/9), 
237/10 o powierzchni 0,0069 ha (z podziału dz. 237/4 na dz. nr 237/10 i 237/11), 
237/12 o powierzchni 0,0107 ha (z podziału dz. 237/5 na dz. nr 237/12 i 237/13), 
246/3 o powierzchni 0,0197 ha (z podziału dz. 246/1 na dz.nr 246/3 i 246/4), 
246/5 o powierzchni 0,0154 ha (z podziału dz. 246/2 na dz. nr 246/5 i 246/6), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej), 
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
− 335, 1/20 obręb Dreństwo w celu wykonania włączenia do drogi powiatowej; 
− 110 obręb Barszcze w celu wykonania włączenia do drogi powiatowej; 
− 237/13 (237/5) obręb Barszcze w celu budowy przepustu pod drogą gminną oraz wykonania profilowania    
     skarp korpusu drogowego o odtworzenia poboczy jezdni. 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie 14 dni od daty 
podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie14 dni od dnia doręczenia niniejszego 
zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom służy prawo wniesienia odwołania od decyzji do 
Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie umieszczono w prasie w 
dniu 11.01.2024 r., na tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 11.01.2024 r. do 
25.01.2024 r. W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia 
odwołania wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi 
administracji publicznej  oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę 
postępowania, decyzja staje się ostateczna i prawomocna co oznacza, że nie można wnieść od niej odwołania do 
organu drugiej instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do 
wniesienia odwołania nie można wycofać. 
 Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 15 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji, w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 13 przy ul. 3 Maja 29 w godzinach pracy urzędu. 
 

STAROSTA AUGUSTOWSKI 

 

OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 o wydaniu decyzji na realizacje inwestycji drogowej Nr 1/2024 z dnia 05.01.2024 r. 

Zgodnie z art. 11f ust 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. – o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162 ze zm.) Starosta 
Augustowski zawiadamia, że w dniu 05.01.2024 r., po rozpatrzeniu wniosku z dnia 19.05.2023 r. 
sprostowanego dnia 07.11.2023 r. oraz w dniu 12.12.2023 r., Burmistrza Miasta Augustowa, wydał decyzję 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej pn.: „Budowa ulicy Zakole w Augustowie wraz z budową 
i przebudową towarzyszącej infrastruktury technicznej” w zakresie: budowy utwardzonej nawierzchni 
jezdni o szer. 6,0 m na odcinku od skrzyżowania z ul. Rajgrodzką do skrzyżowania z ul. Glinki oraz łącznika 
do ul. Kamiennej na szer. 5,50 m oraz jezdni o szer. 5,50 m na odcinku od skrzyżowania z ul. Glinki do 
skrzyżowania z ul. Żurawią, budowy: jednostronnego ciągu pieszo-rowerowego szer. 2,50 - 3,50 m,  
jednostronnego chodnika szer. 2,0 m, kanalizacji deszczowej z przyłączem wpustów ulicznych i kanału 
tłocznego, sieci kanalizacji sanitarnej, sieci wodociągowej, oświetlenia ulicznego, elektroenergetycznej linii 
zasilającej przepompownię ścieków, kanału technologicznego; przebudowy kolizji z istniejącą infrastrukturą 
elektroenergetyczną i teletechniczną oraz rowu na przekrój zamknięty, budowy i przebudowy zjazdów na 
tereny przyległe, wycinki drzew i krzewów kolidujących z inwestycją.  
Inwestycja usytuowana będzie na:  
• działkach drogowych 1995/1, 1833/6, 1834/20, 1837/1, 4275 obręb 2 m. Augustów;  
• działkach, które powstaną w wyniku podziału działek w obrębie 2 m. Augustów tj. 1975/1 o powierzchni 

0,4330 ha (z podziału dz. 1975 na dz. nr 1975/1, 1975/2), 1844/6 o powierzchni 0,0217 ha (z podziału dz. 
1844/1 na dz. nr 1844/6 i 1844/7), 1845/7 o powierzchni 0,0237 ha (z podziału dz. 1845/1 na dz. nr 
1845/7 i 1845/8), 1846/1 o powierzchni 0,0339 ha (z podziału dz. 1846 na dz. nr 1846/1 i 1846/2), 
1847/1 o powierzchni 0,0221 ha (z podziału dz. 1847 na dz. nr 1847/1 i 1847/2), 1848/1 o powierzchni 
0,0416 ha (z podziału dz. 1848 na dz. nr 1848/1 i 1848/2), 2050/7 o powierzchni 0,0015 ha (z podziału 
dz. 2050/6 na dz. nr 2050/7 i 2050/8), 1843/1 o powierzchni 0,0107 ha (z podziału dz. 1843 na dz. nr 
1843/1 i 1843/2), 1994/8 o powierzchni 0,0132 ha (z podziału dz. 1994/6 na dz. nr 1994/8 i 
1994/9),(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej), 

• działkach nr 1976/16, 1976/19, 1832/1, 1992/16, 4276, 1977/21 obręb 2 m. Augustów, które z mocy 
prawa w całości staną się własnością Gminy Miasta Augustów. 

• działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu: 1003/4 obręb 2 m. Augustów – 
przebudowa skrzyżowania z ul. Rajgrodzką; 1976/15, 1976/20 obręb 2 m. Augustów – demontaż linii 
napowietrznej i opraw oświetleniowych; 1992/15, 1984/1, 1993/1, 1834/21, 1835, 1837/3 obręb 2 m. 
Augustów – przebudowa skrzyżowania z ul. Glinki wraz z infrastrukturą techniczną; 1843, 1837/4 obręb 
2 m. Augustów – przebudowa skrzyżowania z ul. Gołębią wraz z infrastrukturą techniczną; 1994/6 
obręb 2 m. Augustów – przebudowa zjazdu z nawierzchni żwirowej ul. Łączna, 1861 obręb 2 m. 
Augustów – przebudowa skrzyżowania z ul. Żurawią wraz z infrastrukturą techniczną,  2119/1 obręb 2 
m. Augustów – przebudowa sieci teletechnicznej ul. Żurawia.  

• na działkach nr 1976/32, 1831/1, 1977/10 obręb 2 m. Augustów, które poszerzą pas drogowy drogi 
gminnej i stanowią własność Gminy Miasta Augustów. 

Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie 14 dni od daty 
podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie 14 dni od dnia doręczenia 
niniejszego zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom służy prawo wniesienia odwołania od 
decyzji do Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie umieszczono 
w prasie w dniu 11.01.2024 r., na tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 11.01.2024 r. 
do 26.01.2024 r. 
W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia odwołania 
wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi administracji 
publicznej  oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę 
postępowania, decyzja staje się ostateczna i prawomocna co oznacza, że nie można wnieść od niej 
odwołania do organu drugiej instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu 
się prawa do wniesienia odwołania nie można wycofać. 
Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji, w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 14 przy ul. 3 Maja 29 w godzinach pracy urzędu. 

           STAROSTA AUGUSTOWSKI 
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Stowarzyszenie Woda Las już 
od kliku lat organizuje wiele 
wydarzeń sportowych połączonych 
z upamiętnianiem historycznych 
wydarzeń naszego regionu. Z 
powodzeniem w ubiegłym roku 
zorganizowało I Bieg Obławy 
Augustowskiej. Od pięciu lat 
społecznicy przygotowują największą 
zimową imprezę biegową w powiecie 
augustowskim, mianowicie Nocny Bieg 
Powstańca. 

Stowarzyszenie Woda Las z Płaskiej 
organizuje wyjątkową zimową 
gratkę dla biegaczy w ramach 
projektu ‘Historia poprzez sport

W ramach styczniowej imprezy 
zaplanowano dwa biegi na trzech 
dystansach. Pierwszy bieg Pro 
Memoria 1863 na dystansie 
1863 metrów będzie biegiem 
upamiętniającym 161-lecie wybuchu 
Powstania Styczniowego. Jak 
informują organizatorzy w tym 
biegu nie ma pomiaru czasu ani 
wygranych. Na mecie uczestnicy 
otrzymują pamiątkowy medal w 
formie ryngrafu i gorący powstańczy 
posiłek z napitkiem. Bieg Pro Memoria 
1863 odbywać  się będzie jeszcze w 
półmroku. Jego trasę, która prowadzić 
będzie po drodze utwardzonej, można 
przebiec, przejść czy nawet przejechać 

na wózku inwalidzkim. Bieg Pro 
Memoria 1863 ruszy z parkingu 
przy kościele w Studzienicznej. 
Bieg główny odbywać się będzie 
na dystansie 18 km 680 m leśnymi 
ścieżkami Puszczy Augustowskiej. 
Zawodnicy rywalizować będą w 
trzech kategoriach wiekowych M1-17, 
M2-17 i M3 -6. W biegu weźmie udział 

V NOCNY BIEG POWSTAŃCA 
UPAMIĘTNIAJĄCY 161-LECIE 
POWSTANIA STYCZNIOWEGO

Koncert Absolwentów PSM I st. 
w Augustowie

NIE LADA ZIMOWA GRATKA DLA BIEGACZY. STOWARZYSZENIE 
WODA LAS Z PŁASKIEJ ORGANIZUJE PIĄTY NOCNY BIEG 

POWSTAŃCA, KTÓRY ODBĘDZIE SIĘ 20 STYCZNIA W 
STUDZIENICZNEJ. W RAMACH IMPREZY ZAPLANOWANO DWA BIEGI 

NA TRZECH DYSTANSACH.

28 grudnia miała miejsce coroczna 
gala absolwentów Państwowej 
Szkoły Muzycznej I stopnia 
w Augustowie. Wystąpiło na 
niej wielu młodych artystów, 
którzy oczarowali nas kolędami 
oraz dziełami znakomitych 
kompozytorów.
Frekwencja podczas koncertu była 
imponująca. Okres między świętami a 
zakończeniem roku to idealny moment 
na tego typu spotkania. Elegancko 
udekorowana sala sprawiła, że już 
po przekroczeniu progu odczuwalny 
był świąteczny nastrój. Po pierwszym 
utworze muzycznym, dyrektor szkoły, 
Dariusz Michałowski, serdecznie 
powitał obecnych gości, zapowiadając 
jednocześnie kontynuację koncertu.

Muzyczne perły na scenie
Na scenie zaprezentowali się: 
Marcin Pękała (fortepian), Zuzanna 

Bonarska (gitara), Kinga Kamińska 
(skrzypce), Damian Zyskowski 
(akordeon), Dominika Gąsiewska 
(skrzypce), Amelia Wrona (skrzypce), 
Jan Frąckiewicz (akordeon), Jakub 
Puchlik (klarnet), Gabriela Malinowska 
(fortepian) oraz Karolina Kuśmierz 
(fortepian). Szczególne wyróżnienie 
należy się Damianowi Zyskowskiemu 
za genialne wykonanie fragmentu 
„Czterech pór roku – zima” Vivaldiego, 
oraz Kindze Kamińskiej, której talent 
muzyczny, ciepła prezencja i radosny 
uśmiech rozgrzewały serca słuchaczy 
za każdym razem, gdy pojawiała się 
na scenie.
Nieocenionymi koordynatorkami 
koncertu były Bożenna Szumska 
i Anetta Pękala, natomiast za 
przepiękną scenografię odpowiadała 
Lidia Alicja Karpińska.

Daniel Sieńko

Jak informują 
organizatorzy w tym biegu 
nie ma pomiaru czasu 
ani wygranych. Na mecie 
uczestnicy otrzymują 
pamiątkowy medal w 
formie ryngrafu i gorący 
powstańczy posiłek z 
napitkiem.

Koordynatorkami 
koncertu były 
Bożenna Szumska 
i Anetta Pękala

ponad 90 osób. Każdy z uczestników 
otrzyma pakiet startowy, a zwycięzcy 
medale i pamiątkowe puchary. Mniej 
zaawansowani biegacze będą mieli 
możliwość pokonać o wiele krótszą 
trasę, a mianowicie 8 km 600 m. W 
tym biegu ma uczestniczyć blisko 40 
osób. Zawodnicy startować będą w 
trzech kategoriach wiekowych. 
-Mamy nadzieję, że impreza będzie 
bardzo udana. W tym roku mija 
161-lecie wybuchu Powstania 
Styczniowego, które także odbywało 
się na naszych terenach. Chcemy 
to ważne historyczne wydarzenie 
upamiętnić biegiem, czyli w myśl 
naszego hasła przewodniego „Czynem, 
nie słowem”. V Nocny Bieg Powstańca 
przygotowujemy w ramach projektu 
naszego stowarzyszenia pod nazwą 
„Historia poprzez sport” -mówi Antoni 
Kuźma, sekretarz Stowarzyszenia 
Woda Las w Płaskiej. 
Tegoroczny Nocny Bieg Powstańca 
odbędzie w sobotę, 20 stycznia. 

Beata Perzanowska

Starosta Augustowski podaje do publicznej wiadomości informację o zamieszczeniu w dniu 

09.01.2024 r. na stronach internetowych Starostwa Powiatowego w Augustowie 

(www.augustowski.home.pl i www.bip.st.augustow.wrotapodlasia.pl) wykazu nieruchomości 

Skarbu Państwa przeznaczonych do sprzedaży:  

1) W trybie przetargu ustnego nieograniczonego – nieruchomość oznaczona jako działka nr 

1161/1 o pow. 0,1176 ha, położona w obrębie 0037 Sztabin; 

2) W trybie bezprzetargowym na rzecz użytkowników wieczystych - nieruchomość 

oznaczona jako działki nr 4382 o pow. 0,7772 ha i nr 4383 o pow. 0,5026 ha, położonej w 

obrębie 0007 gminy Miasto Augustów oraz nieruchomość oznaczona jako działka nr 

242/2 o pow. 2,4441 ha, położonej w obrębie 0001 Miasto Lipsk. 

Informacje: nr tel. 87 643 96 79. 
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D E T E K T Y W

PONIEDZIAŁEK - CZWARTEK PONIEDZIAŁEK - CZWARTEK 
16:45, 18:5516:45, 18:55

PONIEDZIAŁEK - CZWARTEK PONIEDZIAŁEK - CZWARTEK 
19:55, 23:1519:55, 23:15

PONIEDZIAŁEK - CZWARTEK PONIEDZIAŁEK - CZWARTEK 
18:00, 21:4018:00, 21:40

RE
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A

Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w 
Augustowie w starym, nowym budynku!

Zakończył się rok 2023r. pełen 
dla nas licznych wyzwań, a z nim 
termomodernizacja budynku tutejszej 

dzięki której zostały przeprowadzone: 
termomodernizacja budynku, 
dostosowanie budynku do wymagań 
osób niepełnosprawnych, remont 
pomieszczeń sanitarnych i socjalnych, 
zagospodarowanie terenu przyległego 
do budynku.    
Projekt termomodernizacji budynku 
i terenu przyległego otrzymał 
dofinansowanie ze środków UE 
pn. „Wzmocnienie infrastruktury 
powiatowych stacji sanitarno-
epidemiologicznych, w celu 
zwiększenia efektywności ich 
działania”.  
Całkowity koszt kompleksowej 
inwestycji to 1 mln złotych.
Modernizacja budynku i terenu 
przyległego przyniosła efekty na 
wielu płaszczyznach. Od ekologii, 
poprzez oszczędności w kosztach 
eksploatacyjnych oraz wyrównania 
szans osobom niepełnosprawnym. 

Wymiernymi efektami jest również 
bezpieczeństwo oraz komfort 
codziennego funkcjonowania.
Cieszymy się, że obiekt zyskał 
na odbiorze nie tylko przez 
społeczność lokalną, ale także 
przez odwiedzających nas 
petentów. Nowoczesna elewacja i 
zagospodarowanie przyległego terenu 
w dużej mierze poprawiły także 
wizerunek miasta Augustowa. 
Wszystkim zaangażowanym w 
realizację projektu składam serdeczne 
podziękowania.

Agata Augusewicz
Państwowy Powiatowy Inspektor 

Sanitarny w Augustowie

stacji  i terenu przyległego, w ramach 
pozyskanych środków unijnych. Była 
to potrzebna i oczekiwana inwestycja, 
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Nasza akcja odbyła się przed samymi 
świętami. 20 grudnia Małe Mikołajki 
wyruszyły na podbicie Augustowa. 
Mieliśmy bardzo dużo pocztówek, 
które wykonali uczniowie naszej 
szkoły. Tradycją stało się to, że nasze 
dzieciaki wykonują własnoręcznie 
pocztówki świąteczne z życzeniami. 
Każda pocztówka jak co roku ma 
swoją historię i wiele miłości. Do tej 
akcji włącza się cała społeczność 
uczniowska, począwszy od klas 
pierwszych, a kończąc 
na ósmoklasistach. 
Pogoda nie zwiastowała 
tego, iż zbliżają się te 
magiczne święta, jednak 
tłumy ludzi w mieście 
rekompensowały nam 
brak śniegu. Mieszkańcy 
Augustowa jak zawsze 
zabiegani, pochłonięci 
zakupami, a jednak 
chętni do zatrzymania 
się i porozmawiania z 
nami. Małe Mikołajki 
chciały uszczęśliwić 
innych, złożyć z głębi 
serca płynące szczere życzenia,  
sprawić by każdy poczuł się ważny i 
kochany. Przypominamy pocztówka 
jest bezcenna- kosztuje tylko jeden 
„Szczery Uśmiech”. Cieszyliśmy się 
niezmiernie, że byliśmy rozpoznawani. 
Małe Mikołajki śpiewając kolędę 
„Bosy Pastuszek”, rozdając życzenia 
sprawiały, iż ludzie na chwile 
zapominali o problemach, kierowcy 
przemierzający ulice naszego miasta 
zatrzymywali się, by móc chwilę 
spojrzeć na roześmiane, szczęśliwe 
Mikołajki. Nasze pociechy otrzymały 
mnóstwo bezcennych uśmiechów i 

całusów. Starsi ludzie jak co roku byli 
pod wielkim wrażeniem. Wiele osób 
płakało, jednak były to łzy szczęścia. 
Nie tylko starsi przekazali nam piękne, 
świąteczne uśmiechy ale również 
i młodzi ludzie nie szczędzili nam 
miłych słów. Jeden z mieszkańców, nie 
mógł zrozumieć dlaczego dzieciaczki 
nie biorą pieniążków, za to co robią, 
więc szybciutko pobiegł do sklepu i 
kupił dla nich ogromną bombonierkę. 
Następnie ruszył za nami, by móc 

dzieciaczkom jeszcze 
raz podziękować. 
Spotkaliśmy też panią, 
która przyjechała 
na święta do Polski z 
zagranicy.  Powiedziała 
nam, że nigdy jeszcze 
nie widziała mikołajków 
wręczających kartek 
świątecznych i 
składających życzeń. 
Stwierdziła że jest 
bardzo wzruszona i 
serdecznie dziękowała 
dzieciom za piękny gest. 
Mimo, że to Mikołajki 

starały się dać coś od siebie dla 
naszych kochanych mieszkańców, 
wracając do szkoły, stwierdziły, że to 
one zostały obdarowane czymś czego 
nie da się kupić, czymś bezcennym- 
szczerą dobrocią, życzliwością. 
Pocztówkę otrzymywali wszyscy 
mieszkańcy, którzy nas spotkali. 
Nasza dewiza brzmi „ każdy człowiek  
zasługuje na odrobinę szczęścia”. 

Urszula Kuczyńska, Ewa 
Szyper, Elżbieta Kierklo, 

Izabela Bogdanowicz, Jolanta 
Pietraszkiewicz i Anna Kowalczyk

Akcja „Z Sercem na Dłoni” 
w wykonaniu „Małych 
Mikołajków” z Zespołu 

Szkolno- Przedszkolnego 
nr 2 w Augustowie 

Tradycją stało się to, że 
nasze dzieciaki wykonują 
własnoręcznie pocztówki 
świąteczne z życzeniami. 
Każda pocztówka jak co 
roku ma swoją historię i 
wiele miłości.

W trakcie spotkania wysłuchaliśmy 
koncertu kolęd w wykonaniu koła 
wokalnego działającego przy centrum 
kultury pod kierunkiem Joanny 
Pożarowskiej oraz okolicznościowego 
montażu słowno-muzycznego w 
wykonaniu młodzieży ze Szkoły 
Podstawowej w Żarnowie pod kierunkiem 
Ewy Tabaki. 

Mieszkańcy 
Augustowa jak 
zawsze zabiegani, 
pochłonięci 
zakupami, a 
jednak chętni do 
zatrzymania się i 
porozmawiania.

W niedzielę, 17 grudnia ubiegłego 
roku, w Centrum Kultury i Biblioteki 
Gminy Augustów w Żarnowie odbyła 
się Wigilia Wielopokoleniowa. W 
trakcie spotkania wysłuchaliśmy 
koncertu kolęd w wykonaniu 
koła wokalnego działającego 
przy centrum kultury pod 
kierunkiem Joanny Pożarowskiej 
oraz okolicznościowego montażu 
słowno-muzycznego w wykonaniu 
młodzieży ze Szkoły Podstawowej 
w Żarnowie pod kierunkiem Ewy 
Tabaki. Świąteczne spotkanie było 
także okazją do rozstrzygnięcia 
organizowanego już od lat Konkursu 
Bożonarodzeniowego. Na konkurs 
dostarczono sześć szopek, siedem 
ozdób choinkowych, 47 ozdób wnętrz i 
12 kartek bożonarodzeniowych. Prace 
wykonane zostały z różnorodnych 
materiałów z zachowaniem 
tradycyjnych wzorów. 

Beata Perzanowska 
Wyróżniono prace:
W kategorii -  szopki
1. Oddział Przedszkolny  - 5-6 lat Szk. 
Podst. w Białobrzegach
2. Dawid Kowalewski - Szk. Podst.  w 
Żarnowie
3. Urszula i Anna Chodorska - 
Żarnowo Pierwsze
4. Eryk Sobolewski – Szk. Podst. w 
Żarnowie
5. Zuzanna Horoszko Sz. Podst. w 
Netcie
6. Angelika Moskal – Szk. Podst. w 
Netcie
W kategorii -  ozdoby choinkowe
1. Jakub Gudanowski – Szk. Podst. w 
Żarnowie
2. Dawid Połubiński - Szk. Podst. w 
Netcie
3. Gabriel Połubiński - Szk. Podst. w 
Netcie

4. Krzysztof Harasim- Szk. Podst. w 
Netcie
W kategorii -  ozdoby wnętrz
1. Hubert Sobolewski – Szk. Podst. w 
Żarnowie
2. Oliwier Kapla - Szk. Podst. w 
Żarnowie
3. Szymon Sieńkowski - Szk. Podst. w 
Żarnowie
4. Bartosz Cichy - Białobrzegi
5. Gabriela Piętko - Szk. Podst. w Netcie
6. Oddział Przedszkolny 5-6 lat - - Szk. 
Podst. w Netcie
7. Julia Giedrojć -  Szk. Podst. w 
Białobrzegach
W kategorii -  kartki 
bożonarodzeniowe
1. Rozalia Klisz lat 6 – Pruska Wielka

Rozstrzygnięcie Konkursu 
Bożonarodzeniowego podczas Wigilii 

Wielopokoleniowej w Żarnowie: 
kreatywność dzieci i dorosłych 

W KONKURSIE BOŻONARODZENIOWYM, ZORGANIZOWANYM PRZEZ 
CENTRUM KULTURY I BIBLIOTEKI GMINY AUGUSTÓW W ŻARNOWIE, 

ROZSTRZYGNIĘTYM PODCZAS WIGILII WIELOPOKOLENIOWEJ, 
WZIĘŁY UDZIAŁ DZIECI ORAZ OSOBY DOROSŁE.
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Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy 
w Augustowie: płuca po pandemii

Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy 
w tym roku zagra już po raz 32. W tym w tym roku zagra już po raz 32. W tym 
roku akcji Jurka Owsiaka przyświeca roku akcji Jurka Owsiaka przyświeca 
hasło „Płuca po pandemii. Gramy hasło „Płuca po pandemii. Gramy 
dla dzieci i dorosłych”. Od wielu lat dla dzieci i dorosłych”. Od wielu lat 
w Augustowie bardzo prężnie działa w Augustowie bardzo prężnie działa 
orkiestrowy sztab, skupiający rzesze orkiestrowy sztab, skupiający rzesze 
zaangażowanych mieszkańców zaangażowanych mieszkańców 
miasta. Do akcji, jak niemal co miasta. Do akcji, jak niemal co 
roku, przyłącza się Przychodnia roku, przyłącza się Przychodnia 
Rodzinna na ulicy Hożej. W tym roku Rodzinna na ulicy Hożej. W tym roku 
będzie można zrobić USG tarczycy, będzie można zrobić USG tarczycy, 
zmierzyć ciśnienie, czy sprawdzić na zmierzyć ciśnienie, czy sprawdzić na 
profesjonalnym urządzeniu skład ciała profesjonalnym urządzeniu skład ciała 
i wiek immunologiczny i przy okazji i wiek immunologiczny i przy okazji 
wspomóc datkami Wielką Orkiestrę. wspomóc datkami Wielką Orkiestrę. 

Atrakcje, muzyka i wolontariat: Atrakcje, muzyka i wolontariat: 
szczegóły imprezyszczegóły imprezy
-Zakończyła się już rejestracja -Zakończyła się już rejestracja 
wolontariuszy. Z puszkami kwestować wolontariuszy. Z puszkami kwestować 
będzie 60 społeczników. Impreza będzie 60 społeczników. Impreza 
rozpocznie się na Rynku Zygmunta rozpocznie się na Rynku Zygmunta 
Augusta o godzinie 9.00, a o 20.00 Augusta o godzinie 9.00, a o 20.00 
rozpalimy tradycyjne Światełko rozpalimy tradycyjne Światełko 
do nieba. O 21.00 zaś w Kinie Iskra do nieba. O 21.00 zaś w Kinie Iskra 
odbędzie się koncert finałowy odbędzie się koncert finałowy 
autorstwa Wojtka Milewskiego. autorstwa Wojtka Milewskiego. 
Jak co roku, po całym Augustowie Jak co roku, po całym Augustowie 
będzie krążył Ciastobus z wypiekami będzie krążył Ciastobus z wypiekami 
przygotowanymi przez augustowian. przygotowanymi przez augustowian. 
W tym roku główne atrakcje W tym roku główne atrakcje 

ZA NIESPEŁNA TRZY TYGODNIE ZAGRA WIELKA ORKIESTRA ŚWIĄTECZNEJ POMOCY. AUGUSTOWSKI 
ORKIESTROWY SZTAB JUŻ PRZYGOTOWUJE MOC ATRAKCJI NA TĘ WYJĄTKOWĄ OKAZJĘ. W NIEDZIELĘ, 
28 STYCZNIA GŁOŚNO BĘDZIE PRZEDE WSZYSTKIM NA RYNKU ZYGMUNTA AUGUSTA. NIE ZABRAKNIE 
DOBREJ MUZYKI, CIAST, GORĄCEJ ZUPY I WOLONTARIUSZY Z PUSZKAMI. ZAPLANOWANO TEŻ MOCNY 

SPORTOWY AKCENT. 

planujemy w centrum miasta, gdzie planujemy w centrum miasta, gdzie 
zagrają lokalne zespoły i będzie zagrają lokalne zespoły i będzie 
można poczęstować się gorącą można poczęstować się gorącą 
zupą przygotowaną przez naszych zupą przygotowaną przez naszych 
przedsiębiorców -wyjaśnia Iwona przedsiębiorców -wyjaśnia Iwona 
Choncel z augustowskiego sztabu Choncel z augustowskiego sztabu 
WOŚP. -Zagrają z nami żołnierze, WOŚP. -Zagrają z nami żołnierze, 
strażacy i policjanci. W Miejskim strażacy i policjanci. W Miejskim 
Domu Kultury czekać będzie Domu Kultury czekać będzie 
kawiarenka z ciastem i gorącymi kawiarenka z ciastem i gorącymi 
napojami. Nie zdradzamy jeszcze napojami. Nie zdradzamy jeszcze 
wszystkich szczegółów finału, ale wszystkich szczegółów finału, ale 
zapewniamy, że będziemy głośni i zapewniamy, że będziemy głośni i 
widoczni. widoczni. 

Bieg Gorących Serc: wspólnie z Bieg Gorących Serc: wspólnie z 
Augustowskim Towarzystwem Augustowskim Towarzystwem 
Pływackim Pływackim 
Stałym elementem augustowskiego Stałym elementem augustowskiego 
finału WOŚP jest „Bieg Gorących Serc”. finału WOŚP jest „Bieg Gorących Serc”. 
W tym roku bieg będzie obsługiwany W tym roku bieg będzie obsługiwany 
przez profesjonalnych biegaczy przez profesjonalnych biegaczy 
z Augustowskiego Towarzystwa z Augustowskiego Towarzystwa 
Pływackiego, znanego z organizacji Pływackiego, znanego z organizacji 
Półmaratonu Augustowskiego, czy Półmaratonu Augustowskiego, czy 
Biegu Charytatywnego „Biegając Biegu Charytatywnego „Biegając 
Pomagamy”. Pomagamy”. 
-Każdego roku nasi członkowie byli -Każdego roku nasi członkowie byli 
obecni na tym biegu indywidulanie, obecni na tym biegu indywidulanie, 
ale w tym roku z racji naszych ale w tym roku z racji naszych 
wieloletnich doświadczeń w wieloletnich doświadczeń w 
organizowaniu imprez biegowych organizowaniu imprez biegowych 

rozpoczęliśmy współpracę ze sztabem rozpoczęliśmy współpracę ze sztabem 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy. Pomagamy w organizacji Pomocy. Pomagamy w organizacji 
biegu, prowadzimy już zapisy w biegu, prowadzimy już zapisy w 
sposób elektroniczny. Stworzymy sposób elektroniczny. Stworzymy 
biuro zawodów. Informacje na ten biuro zawodów. Informacje na ten 
temat można znaleźć na stronie temat można znaleźć na stronie 
Półmaratonu Augustowskiego, ale Półmaratonu Augustowskiego, ale 
też WOŚP Augustów –podkreśla też WOŚP Augustów –podkreśla 
Andrzej Zarzecki z Augustowskiego Andrzej Zarzecki z Augustowskiego 
Towarzystwa Pływackiego. Towarzystwa Pływackiego. 
Bartosz Cichy, prezes ATP dodaje, że Bartosz Cichy, prezes ATP dodaje, że 
podczas biegu do dyspozycji będą trzy podczas biegu do dyspozycji będą trzy 
dystanse. dystanse. 
-Zaplanowana jest sztafeta Nordic -Zaplanowana jest sztafeta Nordic 
Walking, w której wezmą udział Walking, w której wezmą udział 
drużyny czteroosobowe. Zawodnicy drużyny czteroosobowe. Zawodnicy 
będą biegać przekazując pałeczkę będą biegać przekazując pałeczkę 
w trakcie czterech okrążeń wokół w trakcie czterech okrążeń wokół 
Rynku Zygmunta Augusta. Tradycyjnie Rynku Zygmunta Augusta. Tradycyjnie 
odbędzie się Bieg Rodzinny, w odbędzie się Bieg Rodzinny, w 
którym może wziąć udział każdy. którym może wziąć udział każdy. 
Dystans długi nie jest, bo tylko jedno Dystans długi nie jest, bo tylko jedno 
okrążenie. Nie zabraknie też tzw. biegu okrążenie. Nie zabraknie też tzw. biegu 
wirtualnego, który będzie polegał wirtualnego, który będzie polegał 
na tym, że każdy będzie mógł sam na tym, że każdy będzie mógł sam 
wykonać bieg w dowolnym miejscu i wykonać bieg w dowolnym miejscu i 
czasie -dodaje Bartosz Cichy. czasie -dodaje Bartosz Cichy. 
Augustowski sztab WOŚP, jak i ATP Augustowski sztab WOŚP, jak i ATP 
serdecznie zapraszają do udziału w serdecznie zapraszają do udziału w 
biegu. biegu. 

Beata Perzanowska Beata Perzanowska 

PRENUMERATA
Nie czekaj - zamów prenumeratę 

Przeglądu Powiatowego już dziś i ciesz 
się najlepszymi treściami przez cały 

rok!

Wystarczy wykonać odpowiedniej 
sumy przelew na nasze konto: 

04 2030 0045 1110 0000 0072 4720

Oto cennik 
prenumeraty z 

dostarczeniem do 
Twojego domu:

18 złotych
miesięcznie 

lub 
200 złotych 

rocznie.

Jeśli wolisz 
odebrać gazetę 

w redakcji, cena 
wynosi:

14 złotych
miesięcznie 

lub 
165 złotych rocznie.

Cena pojedynczego wydania zaczyna 
się zatem od 3,30 zł. 

W opisie przelewu należy podać 
adres, pod który winna być 

dostarczana gazeta.

Dla miłośników cyfrowej lektury 
polecamy dostęp do treści PREMIUM 

na naszym portalu. Znajdziesz tam 
te same artykuły, które ukazują się w 

wersji papierowej, ale bez reklam.

Aby nabyć dostęp do wersji PREMIUM, 
wystarczy odwiedzić stronę:

www.dziennikpowiatowy.pl
i przejść do zakładki PREMIUM.

Życzymy przyjemnej lektury!

Krzysztof Przekop
Redaktor Naczelny


